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Sevi dāvinot 
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Multeņu sērijas ainās 
par runci Tomu un peli 
Džeriju vērojamā var-
darbība pie mums 
Latvijā ir topā jau vis-
maz vienas paaudzes 
garumā. Bet Ventspils 
Krīzes centra pieau-
gušajiem un bērniem  
“Paspārne” direktore Ruta Šenkevica labprātāk 
atmiņā atsauc kopš pirmsskolnieces gadiem iemī-
ļoto un neskaitāmas reizes redzēto krievu režisora  
V. Zlotņikova animācijas lenti “Dāvana visvājāka-
jam”, kurā paustas citādas, viņai tuvākas vērtības.  

Egils Levits – jaunais Latvijas Valsts prezidents
Pirmajās atklātajās Latvijas Valsts prezidenta vēlēšanās par jauno prezidentu ar 61 balsīm ievēlēts koalīcijas 
virzītais kandidāts Egils Levits, kurš līdz šim strādājis kā Eiropas Savienības Tiesas tiesnesis.

Levits ir 1991.gada 4.maija Neatkarības deklarācijas 
līdzautors, kā arī darbojies Satversmes preambulas projek-
ta izstrādē.

LEVITS AICINA CELT ĒTIKAS LATIŅU GADĪJUMOS, 
KAD AIZDOMAS PAR KORUPCIJU

Pusstundu pēc ievēlēšanas Eiropas Savienības Tiesas ties-
nesis Egils Levits žurnālistiem sniedza atbildes par tādiem 
jautājumiem, kā, piemēram, politiskās aktualitātes, likum-
došana un dzīve kā Latvijas valsts pirmajai personai.

POLITIKAS KARSTIE KARTUPEĻI
Žurnālisti lūdza Levitam komentēt Eiropas Parlamenta 

(EP) vēlēšanu rezultātus un to, ka vairāki 13.Saeimas vēlē-
šanu līderi ieguvuši vājus rezultātus. Uz to valsts galva atbil-

7. lpp.

Skatot Administratīvajā rajona tiesā opozīcijas deputā-
tu prasību par Ventspils pilsētas pašvaldības komisiju 
un padomju izveides atbilstību tiesību normās noteik-
tajiem principiem, atklājusies interesanta aina – paš-
valdības izveidotajās komisijās un padomēs galveno 
vijoli spēlē partijas “Latvijai un Ventspilij” biedri, 
nevis, kā iepriekš ne reizi vien ticis teikts, politiski 
neitrāli pilsētas iedzīvotāju pārstāvji. Turklāt lemšana 
par katram ventspilniekiem svarīgām lietām notiek 
šaurā grupā, kurā pie valdošās elites nepiederīgajiem 
deputātiem ar saviem priekšlikumiem vai iebildumiem 
nav pat ko domāt iespraukties.

“Dod ķeizaram, kas 
ķeizaram pieder” vai 
kā pieņem lēmumus 
Ventspils domē

V 
arētu teikt, nu 
kas tur liels? Galu 
galā nevienam 
nav noslēpums, 
ka Ventspils pil-

sēta jau kopš 1988.gada ir 
pilnīgā Lemberga kunga 
kontrolē. Tomēr demokrāti-
ja nu reiz ir tāds veidojums, 
kurā mandātu deputātiem 
dod vēlētāji, un viņiem ir 
tiesības sagaidīt (to nosaka 
arī likums), lai viņu priekš-
stāvjiem būtu iespējas pār-
stāvēt savu vēlētāju intere-
ses. Diemžēl Ventspils pilsē-
tas domē opozīcijai iespējas 
piedalīties daudzu tiešām 
svarīgu lēmumu pieņemša-
nā nav. Kā tiesas sēdē norā-
dīja Aivis Landmanis, “par-
tijas “Latvijai un Ventspilij” 
Ventspils pilsētas domes 
vairākums kopā ar Ventspils 
pilsētas domes adminis-
trāciju ir Ventspils pilsētas 
domes deputātiem vēlēša-
nu rezultātā piešķirto man-
dātu patvaļīgi nodevusi 
pašu izveidotām, pārstāvē-
tām un vadītajām komisi-

jām un padomēm, vienlai-
kus izslēdzot jebkādu opo-
zīcijas deputātu iesaisti šo 
institūciju darbā.”

Patiešām - visi Ekonomikas 
un budžeta komisijas locek-
ļi ir partijas “Latvijai un 
Ventspilij” biedri; 13 no 15 
Pilsētas attīstības komisijas 
locekļiem ir partijas “Latvijai 
un Ventspilij” biedri; 5 no 6 
Mārketinga padomes locek-
ļiem ir partijas “Latvijai un 
Ventspilij” biedri.

Un atkal varētu prasīt – 
kas tur liels? Kā nekā jau 
kopš  “Mērnieku laikiem” 
zināms, ka “runas vīriem ir 
spēks rokā, ko tie nospriež, 
tas paliek”.  Taču minēto 
“runas vīru” lēmumi attiecas 
uz pilnīgi visiem ventspilnie-
kiem, arī tiem, kuri nebalsoja 
par “Latvijai un Ventspilij” un 
nav sajūsmā par Lemberga 
kunga realizēto politiku. 
Neļaujot šo lēmumu izskatī-
šanā, priekšlikumu sniegša-
nā un pieņemšanā piedalīties  

Jūnijā paredzēts izsludināt konkursu potenciāla-
jam prāmju satiksmes operatoram maršrutā starp 
Igaunijas Sāremā salu un Ventspili, laikrakstam "Sa-
arte Haal" sacījusi Sāremā pagasta vecākā vietniece 
Marili Nītsa.

Atdzimst iecere atjaunot 
prāmju satiksmi starp 
Sāremā un Ventspili

“K
ad pēc 
v a l s t s 
k o n k u r -
sa rezul-
t ā t i e m 

noskaidrosies operators un 
konkrēti nosacījumi, rude-
nī mēs pāriesim pie nāka-
mā jautājuma par konkrē-
tākām finanšu saistībām, 
un pieprasījumu par tām 
iesniegsim Sāremā pagas-
ta sapulcē,” sacījusi Nītsa.

27.maijā, Sāremā pagas-
ta centrā Kuresārē ar pagas-
ta pārstāvjiem tikušies 
Ventspils domes priekš-
sēdētāja vietnieks Jānis 
Vītoliņš un Ventspils brīv-
ostas pārvaldnieks Imants 
Sarmulis, lai apspriestu 
iecerētā konkursa nosacī-
jumus, vēsta laikraksts.

Pēc Nitsas teiktā, tuvā-
kajā laikā plānots parakstīt 
vienošanos par sadarbību, 
kurā tiks apliecināta vēlme 
atklāt prāmju satiksmi 
starp Ventspili un Mintu 
ostu Sāremā jau nākamā 
gada vasarā.

Pērn Sāremā salas laik-
raksta “Saarte Haal” ziņo-
ja, ka prāmja līnijas starp 
Sāremā pilsētiņu Mintu 
un Ventspils pilsētas ostu 
sagatavošanas darbi ir 
neplānoti ievilkušies. Jau 
pagājušā gada sākumā 
bija runa, ka varbūt tomēr 

2018. gada vasarā prā-
mis varētu atsākt kursēt, 
taču vēlāk tika solīts, ka 
tas notiks šī gada vasarā. 
Arī Ventspils puse pauda 
cerību, ka igauņiem izdo-
sies ieceri īstenot. Taču 
tad izrādījās, ka Igaunijas 
pusei vienai pašai panest 
šo projektu ir par smagu, 
un cerības atklāt prām-
ju satiksmi jau 2019.gada 
vasarā nepiepildījās. Toreiz 
Sāremā pašvaldības vadī-
tājs Madiss Kallass teicās 
turpināt strādāt pie visu 
jautājumu atrisināšanas, lai 
prāmis varētu kursēt 2020. 
gadā.

Vajadzīga, taču – neren-
tabla. Šādu secinājumu 
pirms gada pauda Igaunijas 
kompānija “Arenguruum”, 
kura pēc Sāremā bizne-
sa un nevalstisko organi-
zāciju asociācijas “Saarte 
Koostookogu” pasūtīju-
ma veica projekta izpē-
ti. Kompānija secinā-
ja, ka šāda prāmju satik-
sme starp abām zemēm 
noteikti būs ar lielu pie-
nesumu tieši sociāleko-
nomiskajā ziņā, tomēr tā, 
visticamāk, finansiāli būtu 
maz rentabla, ja notik-
tu tikai uz komerciāliem 
pamatiem.

P 
ret Levitu nobalsojuši 32 deputāti. Juris Jansons 
ieguvis astoņu deputātu atbalstu un 85 deputātu 
noraidījumu kā Valsts prezidentu. Savukārt Didzis 
Šmits saņēmis 24 balsis «par» un 69 balsis «pret».

Divas vēlēšanu zīmes – Zaļo un zemnieku savie-
nības pārstāvju Māra Kučinska un Andas Čakšas – bija 
nederīgas.

Levits 1982.gadā beidzis Hamburgas Universitātes 
Juridisko fakultāti, bet 1985.gadā – Hamburgas Universitātes 
Sabiedrisko zinātņu un filozofijas fakultāti.

Levits savulaik bija Latvijas vēstnieks Vācijā, Šveicē, 
Austrijā un Ungārijā. Viņš bija arī 5.Saeimas deputāts, kā 
arī tieslietu ministrs. Vēlāk Levits tika ievēlēts par Eiropas 
Cilvēktiesību tiesas locekli no Latvijas, bet tad viņš kļuva par 
ES Tiesas tiesnesi.

“A
tceros tās 
saturu jo - 
projām: sen-
timentālais 
st ipr inieks 

Lauva labprātīgi piesakās 
aizstāvēt citu zvēru vajā-
to zaķīti, kurš starp meža 
iemītniekiem ir spēkā vis-
vājākais, bet sirdī – godī-
gāks un drosmīgāks par 
daudziem citiem,” Ruta 
pasmaida, ka raksturā 
līdzināties labsirdīgajam 
filmiņas varonim gribējusi 
jau tad, kad vēl nav zinā-
jusi, ka pati dzimusi Lauvas 
zīmē un no senčiem man-
tojusi cīnītājas raksturu. 

Vēl Rutai no mazajiem 
gadiem atmiņā, ka viņu 
bērnu dārzam Līvānos  
bijusi ar vietējo maizes 
ceptuvi kopīga sēta. 

“Kad četrkantainos 
kukulīšus tur ņēma ārā no 
krāsns,visu bērnu dārza 
teritoriju piepildīja svaigās 
maizes smarža. Nebijām 

izsalkuši, bet šo nekad 
neapnīkstošo aromātu 
vienmēr gaidījām un bau-
dījām pilnām mutēm un 
deguniem.Un bieži vien 
kāda nezināma roka tad 
pāri sētai pasniedza mums 
vēl gluži karstu, kā pūka 
mīkstu klaipiņu. Lauzām uz 
visiem to gabalos un bija 
tik labi, kā pie mammas un 
mājās...” 

                                    
BAUDĪT NEZINĀMO 
MAIZĪTES BRĪNUMU

Ruta atzīst, ka arī šīs 
gadiem atmiņā glabā-
tās, mazliet smeldzī-
gās  izjūtas mudinājušas 
viņu kopā ar domubied-
riem un Eiropas atbalstu 
pagājušajā gadā Ventspilī 
izveidot Latvijā pirmo un 
pagaidām vienīgo Radošo 
maizes labaratoriju (saīsi-
nāti pēc vārdu pirmajiem 
burtiem “Ramala”), kas  

dēja, ka EP un Saeimas vēlēšanas nevar salīdzināt. Tāpat arī 
eirokomisāra izvēle esot valdības 
uzdevums.  turpinājums 3. lpp.
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Prezentēja vācu ēdienus
Ventspils Tehnikums sadarbībā ar Vācu kul-
tūras biedrību rīkoja meistarklasi “Mēs iepa-
zīsimies ar vācu virtuvi!”.

Drīkst peldēties
Visu trīs Ventspils peldvietu ūdens kvalitā-
te ir atbilstoša noteikumiem un neapdraud 
peldētāju veselību.

Atjauno Ziemeļu molu
Šopavasar uzsākta visu laiku vērienīgākā 
Ziemeļu mola rekonstrukcija.

200. mazulis
Ziemeļkurzemes reģionālajā slimnīcā pasau-
lē nācis šogad 200. bērniņš.
 
Nerūpējas par zobiem
Kāds ventspilnieks iesūdzējis tiesā Latvijas 
valsti par 1000 eiro, jo 5 gadu laikā, ko viņš 
pavadījis ieslodzījumā, viņa zobi nav tikuši 
pietiekoši labi aprūpēti.

Būs jauna laipa
Staldzenē no automašīnu stāvvietas līdz 
stāvkrastam plānots ierīkot jaunu koka 
laipu.
 
Atrasts apbedījums
Veicot ietves seguma izbūvi Ostas ielā, 
atrasts viduslaikos apbedīta jauna vīrieša 
skelets.
 
Nepieskaitāms
Tiesu ekspertīze atzinusi vīrieti, kurš februārī 
Ventspils poliklīnikā ar nazi uzbruka ārstam, 
par nepieskaitāmu. Viņam būs jāārstējas 
psihiatriskajā klīnikā.

Karogs pacelts
Sestdien Ventspils pludmalē 21. reizi tika 
pacelts Zilais karogs.
 
Pabalsts piešķirts
Pašvaldība paredzējusi šogad piešķirt 295 
eiro pabalstu izmaksai astoņiem 9. un 12. 
klašu absolventiem no trūcīgām un mazno-
drošinātām ģimenēm.

3. vieta Parīzē
Ventspils Mūzikas vidusskolas audzēkne 
Helēna Novicka ieguvusi 3. vietu Parīzes 
konkursā “Concours International de violon 
– violoncelle Alexandre Glazunov".

Ventspils sāk ziedēt
Uzsākta puķu kastu un podu izvietošana. 
Pirmās kastes uzstādītas Brīvības ielā, uz 
Vidumupītes tilta, Kuldīgas un Jūras ielas 
krustojumā.

Jauns flīģelis
Mūzikas vidusskolai piegādāts jauns 
“Steinway & Sons” koncertflīģelis. Paredzams, 
ka to koncertzāles atklāšanā ieskandinās pats 
Maestro Raimonds Pauls.

Putns izglābts
Lielajā prospektā jumta korē bija iesprūdis 
putns, kuru izglāba Valsts ugunsdzēsības un 
glābšanas dienesta darbinieki.

Bērnu svētki nosvinēti
Neskatoties uz nemīlīgajiem laika apstāk-
ļiem, mazie ventspilnieki nosvinēja Bērnu 
svētkus.

Jāpiesakās gājienam
Kultūras centrs aicina pieteikties Ventspils 
Pilsētas svētku gājienam, kas notiks  
3. augustā.

VENTSPILĪ

REDAKCIJAS KOMENTĀRS

Bērnišķīgā kreisuma slimība Eiropā
“Negāju uz tām vēlēšanām. Nav, par ko balsot. Mums jau 

nav tāda kā itāļiem Salvīni, kas tai Eiropai parādītu pliku 
pakaļu... (..) Un kāpēc tur iet? Tāpat jau mums ir vienalga, ko 
viņi tur tai Briselē par milzu algām nolemj.”

(No kādas ventspilnieces Solvitas J. ieraksta sociālajā tīklā 
“Facebook” 26. maijā)

• • •

T 
rešdaļa Latvijas iedzīvotāju ir nosūtījuši uz Lielās Eiropas 
galvaspilsētu mūsu pārstāvju astotnieku... Tā teikt, 
kā paši lēmām, tā ir. Vai nu lēmām ar kājām (proti, 
nebalsojot), vai arī ar rokām (proti, iemetot biļetenu). 
Ventspils vēlēšanu apmeklējuma rezultāti, kā ierasts, 

nav spīdoši pat uz kopumā nespīdošā visas Latvijas fona. Pilsētā 
vēlēšanas apmeklējuši 29,18 procenti vēlētāju, bet novadā – knapi 
ceturtdaļa jeb 25,37%. Taču tie ir tikai sausie skaitļi, kas patieso 
ainu atspoguļo vien visai nosacīti. Drīzāk var teikt, ka statistika 
nemelo tajā sadaļā, kas parāda to ļaužu daudzumu mūsu sabied-
rībā (33% vēlētāji), kas valsts un arī pašu labklājības pieaugumu 
gan pašu mājās, gan Eiropas kontekstā saista arī ar savu perso-
nīgo rīcību un ieinteresētību. Kamēr vairums, kā izrādās, tomēr 
pieturas pie mūspusē (ne tikai Ventspilī, bet visā valstī) pierastā 
“virtuves politikānisma”. Un tas, kā labi zināms, lielā mērā veido 
sabiedrisko domu, tā teikt, “no apakšas”. 

No otras puses, Latvijas vēlēšanu rezultāti liecina, ka varbūt 
labi vien ir, ka mūsu aktivitāte ir bijusi tāda, kāda nu tā bijusi, jo 
izvēles izdarītas visnotaļ apzināti – zinot, par ko un kāpēc balsots. 
Tas attiecas tiklab kā uz “Jaunās Vienotības”, tā Nacionālās apvie-
nības vai “Saskaņas”, un pat Latvijas Krievu savienības rezultā-
tiem. Neatkarīgi no mūsu personiskajām politiskajām simpātijām, 
nevar noliegt, ka tā trešdaļa vēlētāju, kura balsoja, izvēli izdarī-
ja racionālu un pragmatisku mērķu vadīti. Kamēr valstīs ar visno-
taļ kuplu EP vēlēšanu apmeklējumu krietna daļa ir balsojuši par 
skaļākajiem kliedzējiem kā itāļu Salvīni, franču Lepēna, austrie-
šu Štrahe vai vēl radikālākiem Eiropas noliedzējiem. Jo tas taču ir 
forši, citējot ventspilnieci Solvitu J., parādīt tai Eiropai pliku paka-
ļu. Tiesa gan, kāds mums (ar vārdu “mums” domājot ne tikai par 
valsti kopumā, bet arī par katru no mums personīgi) būs labums 
no minētās ķermeņa apakšdaļas apaļumu atkailināšanas Eiropas 
priekšā, nav zināms. Bet kādam taču vajag ieriebt, tad kāpēc lai 
vienotā “ārējā ienaidnieka” tēlā nevarētu ierakstīties Eiropa. Jo tā 
taču ir tik tāla, mistiska un nesaprotama, ka ļoti noder kā sliktais 

piemērs. Un tāpēc katrs, kas lamā Eiropu, ir labs un tautai tīkams.
T.s. veco Eiropas valstu – kā Francijas, Vācijas, Austrijas, 

Nīderlandes, Beļģijas – zināmu sabiedrības daļu vēl varētu saprast 
– galu galā viņi ir galvenie maksātāji tai pašā Eiropas Savienības 
budžetā, galvenie migrantu uzņēmēji, galvenie visu projektu 
finansētāji. Kamēr, piemēram, Ungārijas, Itālijas, Grieķijas, Polijas 
un arī Latvijas gadījumā var tikai nopūsties par Solvitas J. pār-
liecinošo viedokli – “parādīt tai Eiropai”. Jo teju 70 procenti no 
visiem ceļiem, infrastruktūras objektiem, medicības, izglītības 
un citu jomu lielākajiem projektiem ir tapuši finansēti no Eiropas 
Savienības līdzekļiem, tāpat “sliktā” Eiropas Savienība mums 
devusi arī tīri personiskus labumus – iespēju ceļot bez vīzām pa 
visu pasauli, mācīties un strādāt visā Eiropā, saņemt atbalstu lauk-
saimniekiem, uzņēmējiem, vides aktīvistiem... Citiem vārdiem, 
gan mums, gan citām t.s. jaunajām dalībvalstīm Eiropa ir devu-
si krietni vairāk, nekā prasījusi pretī. Un patiesi labi, ka mūsu – 
Latvijas – versijā pārsvarā šī “dibena rādītāju” kategorija izlēma 
palikt mājās, kamēr iepriekš minētajās valstīs no “mūsu saraksta” 
Eiropas Parlamentā iekļuvuši tādi politiķi, kam vienīgais lozungs ir 
“jo sliktāk, jo labāk”.

Atšķirībā no komunisma klasiķa Ļeņina un viņa izpratnes par 
“bērnišķīgā kreisuma slimību komunismā” mūslaiku “bērnišķīgā 
kreisuma slimība Eiropā” izpaužas kā visa Eiropai kopīgā noliegša-
na ar mēģinājumiem sadalīt Eiropu “pirmreizinātājos”, jo tādējādi 
taču visiem būšot labāk – katrs dzīvos savā mazajā karaļvalstī un 
reizumis brauks viens pie otra ciemos. Un nebūs ne Briseles biro-
krātu, ne arābu un Ziemeļāfrikas bēgļu ordu, ne teroristu, ne citu 
dažnedažādu briesmu, ko kreisie vai labējie populisti (šeit star-
pības nekādas) parasti asociē ar Eiropas Savienību, bet dažādas 
Solvitas J. no dažādām Eiropas valstīm ir gatavas akceptēt ar zem-
jostas apaļumu rādīšanu “tai Eiropai”. Un būs mums Eiropā dau-
dzas mazas, skaistas, tīras paradīzītes, kurā visi dzīvos laimīgi un 
draudzīgi. Tiesa gan, aiz “rādītāju līderu” kadra visbiežāk paliek 
patiesie iemesli šai “politiskajai nišai”. Un nebūt nav tik tīri kā 
izskatās. Starp citu, nesenais Austrijas valdības skandāls ar turie-
nes t.s. Brīvības partijas līderu mēģinājumiem iztirgot valsti šo 
patieso iemeslu deķīti mazliet pacēla arī plašākai publikai. Cita 
lieta, ka nekritiskās ļaužu daļas galvās šādi “sīkumi” neaizķeras, 
jo pret aklu ticību nav argumentu – to pierāda arī Rīgas rātskungu 
ievēlēšana Briselē, kā arī vietējo līderu “mūžīgais nemaldīgums” 
Ventspilī.  

Patiesi jūsu, “Ventspilnieks.lv”

«Mēģinājumi uzsākt pārrobežu pārvadājumus sadarbībā ar 
citiem Baltijas kaimiņvalstu privātajiem pārvadātājiem tiek 
dažādos veidos traucēti ar mērķi saglabāt atkarību no vēs-
turiski izveidojušos valsts dzelzceļa uzņēmumu pakalpoju-
miem,» pauž AS "Baltijas Ekspresis" vadītājs Māris Bremze pēc 
trīs Baltijas valstu privāto dzelzceļa pārvadātāju tikšanās, lai 
apspriestu traucēkļus, kas kavē kravu plūsmas brīvu kustību 
starp Baltijas valstīm.

Baltijas privātie dzelzceļa pārvadātāji 
iestājas par atvērtu tirgu brīvai konkurencei; 
gaidāma tikšanās ar Eiropas Komisiju

J 
āpiebilst, ka, gatavojoties gaidāma-
jai sarunai ar Eiropas Komisijas pār-
stāvjiem, Rīgā notika trīs Baltijas val-
stu privāto dzelzceļa pārvadātāju tik-
šanās, lai apspriestu traucēkļus, kas 

kavē kravu plūsmas brīvu kustību starp 
Baltijas valstīm.

Jau vairāk nekā desmit gadus Baltijas val-
stu suverēnos tiesību aktos tiek transponēts 
vienotais Eiropas Savienības (ES) dzelzce-
ļa nozares regulējums, tomēr atšķirīgais 
šo normu interpretējums katrā no valstīm 
jo projām kavē privāto pārvadātāju darbības 
attīstību, atzīmē Māris Bremze.

Viņš arī pauž: «Privātie dzelzceļa pārvadā-
tāji bezierunu kārtībā ir spiesti ievērot domi-
nējošā tirgus dalībnieka diktētos nosacīju-
mus un noteikumus, pret ko ir jau gadiem 
ieilgusi cīņa, lūdzot šos nosacījumus izska-
tīt kompetentajās valsts iestādēs un tiesā.»

Pēc tikšanās visu trīs Baltijas valstu uzņē-
mēji pauda: «Tai pat laikā mēs apzināmies, 
ka visi centieni izveidot patiesi vienotu 
Eiropas dzelzceļa tirgu, ieviešot Eiropas vien-
līdzīgas pieejamības principus arī Baltijas 

valstīs, ir solis tuvāk 
s asn iedzama jam 
mērķim – uzlabojot 
dzelzceļa transpor-
ta efektivitāti, pie-
saistīt vairāk kravu 
no autopārvadājumu 
sektora uz dzelzceļa pārvadājumiem.»

ES dzelzceļa nozares regulējuma gala-
mērķis ir izveidot vienotu Eiropas dzelzce-
ļa telpu. Tas nozīmē, pēc iespējas plašākā 
veidā atverot dalībvalsts dzelzceļa pārvadā-
jumu tirgu brīvai konkurencei, tiktu uzlabo-
ta pārrobežu kravu pārvadājumu efektivi-
tāte. Diemžēl praksē vienlīdzīgas piekļuves 
nosacījumi dzelzceļa infrastruktūrai, pakal-
pojumu caurspīdīgums, kā arī tirgus libe-
ralizācijas pakāpe katrā no Baltijas valstīm 
ir atšķirīgi, kā rezultātā pilnībā liberalizēta 
dzelzceļa tirgus prasības netiek īstenotas, 
atzīmē uzņēmējs.

Viņš uzsver, ka «pakalpojumu vienlīdzīgas 
pieejamības šķēršļi visspilgtāk novērojami 
tieši pārrobežu kravu pārvadājumos». «Šāda 
vienlīdzīga un nediskriminējoša piekļuve 

pakalpojumiem, kas nepieciešama starp-
tautisko pārvadājumu nodrošināšanai, tiek 
ierobežota ar ieinteresēto pušu savstarpē-
ju vienošanos palīdzību, kā rezultātā valsts 
pārvadātājam tiek nodrošinātas ekskluzīvas 
tiesības. Faktiski Baltijas valstīs strādājošie 
privātie pārvadātāji savā darbībā joprojām ir 
spiesti darboties iekšējos tirgos, savas mīt-
nes valsts teritoriālajās robežās».

«Tādējādi brīvas un vienlīdzīgas pakal-
pojumu pieejamības ieviešana uzlabos gan 
dzelzceļa transporta, gan arī reģionālo kon-
kurētspēju. Atverot dzelzceļa pārvadājumu 
tirgu brīvai konkurencei, kā to prasa ES 
regulējums, ieguvēji būs vispirms sabied-
rība, un, tā kā šis transporta veids ir videi 
draudzīgs, arī vide kopumā,» tā "Baltijas 
Ekspresis" vadītājs. 
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Runājot par pēdējo nedēļu karsto tematu – ģenerālpro-
kurora Ērika Kalnmeiera atbilstības ieņemamajam amatam 
izvērtēšanu –, Levits atzina, ka ir piekritis tikties ar tieslie-
tu ministru Jāni Bordānu (JKP), taču tas, visticamāk, notiks 
pēc prezidenta inaugurācijas. Viņš uzsvēra, ka nav redzējis 
Tieslietu ministrijas ziņojumu par Kalnmeieru, tāpēc plašāk 
par to nevar spriest.

Levits norādīja, ka valstī jau pastāv tiesisks mehānisms, 
kā izvērtēt ģenerālprokurora darbību.

Komentējot korupcijas apkarošanu, Levits norādīja, ka 
personu par vainīgu var atzīt tikai pēc notiesājoša spriedu-
ma, taču gadījumos, kad ir spēcīga šaubu ēna, ētika piepra-
sītu atkāpties no publiskās vides. Šī ētikas latiņa pagaidām 
nav pārāk augsta, un tā ir jāpaceļ, tā Levits.

LIKUMDOŠANA
Levits vēl nekomentēja, ar kādiem likumdošanas priekš-

likumiem viņš nāks klajā, sakot, ka par to runās pēc inau-
gurācijas. Viņš uzsvēra, ka prezidentam nav likumdošanas 
iniciatīvas un par likumu izmaiņām ir jādiskutē ar partijām.

Jaunievēlētais prezidents uzsvēra, ka latviešu nāci-
jā ietilpst arī ārzemēs dzīvojošie tautieši. Tā kā tagad 
ir Diasporas likums, ir svarīgi novākt šķēršļus, lai šie cilvēki 
varētu atgriezties Latvijā. Ārzemēs vienmēr būs savs skaits 
latviešu, bet ir jāatvieglo ceļš atpakaļ uz Latviju, tāpat jāuz-

Egils Levits – jaunais Latvijas Valsts prezidents
labo iekšējā migrācija. Kā piemēru viņš minēja to, ka, pie-
mēram, pārcelšanās no Latgales uz Rīgu nav vieglāka par 
pārvākšanos uz dzīvi Birmingemā.

Levits skaidroja, ka neatbalsta iniciatīvu par tautas vēlē-
tu prezidentu. Viņaprāt, parlamenta ievēlēta valsts galva 
var samērā objektīvi saredzēt likumdošanas trūkumus un 
tos novērst.

Savu ievēlēšanu viņš uzskata par demokrātisku. Atklāts 
balsojums esot mazinājis aizmugurisku vienošanos iespēja-
mību, kā arī to, ka deputāti sola vienu, bet dara citu.

PREZIDENTA JAUNĀ DZĪVE
Kad žurnālisti Levitam norādīja, ka uzrunu pēc ievēlēša-

nas prezidenta amatā viņš lasījis no lapiņas, jaunievēlē-
tais valsts galva atzina, ka runu sagatavojis preventīvi, bet 
gadījumā, ja viņu neievēlētu, tad viņš cilvēkus uzrunātu 
spontāni.

Pieņemot uzaicinājumu intervijai radio "Baltcom", Levits 
atzina, ka nedaudz prot krievu valodu, taču Latvijā izvēlē-
sies runāt valsts valodā.

Levits arī apliecināja, ka dzīvos Jūrmalas rezidencē, jo to 
paredz likums. Viņš arī atzina, ka viņa dzīvesbiedre, kura 
strādā kā ginekoloģe, ar laiku pārtrauks darbu un pārcelsies 
uz Latviju, kur varētu arī savā veidā darboties savā nozarē.

Levits atklāja, ka par viņa padomnieci komunikācijas jau-
tājumos ir piekritusi kļūt Aiva Rozenberga, kas strādāja arī 
pie Vairas Vīķes-Freibergas. Par pārējiem kancelejas dar-

biniekiem Levits atzina, ka viņam ir idejas, bet ar citiem 
pagaidām nav runājis. 

BNN

Tika lēsts, ka maršrutā Ventspils–
Mintu, pēc optimistiskām prognozēm, 
pirmajos gados būtu vajadzīgas dotāci-
jas, kas pārsniegtu 100 000 eiro gadā, 
tomēr astoņu gadu laikā tas kļūtu paš-
pietiekams. Pesimistiskā scenārija gadī-
jumā šim maršrutam būtu nepiecie-
šami 300 000 eiro gadā, bija norādīts 
pētījumā.

Vai ar finansiālo līdzdalību iesaistīsies 
arī Ventspils puse, pērn netika izpausts, 
un tas nav zināms arī tagad.  Tomēr 
pagājušā gadā neoficiāla informācija 
vēstīja – Ventspils pusei projekts intere-
sē, bet ieguldījums tā īstenošanā apro-
bežosies vien ar infrastruktūras izmanto-
šanas iespējām.

Prāmis līnijā Ventspils – Mintu kur-
sēja laika periodā no 2005. līdz 2008. 
gadam, taču pienāca globālā ekonomis-
kā krīze, un līnija tika slēgta. Šajā laikā 
ar prāmi “Scania” šo līniju izbrauca gan-
drīz 60 tūkstoši pasažieru. 

Atdzimst iecere atjaunot 
prāmju satiksmi starp 
Sāremā un Ventspili

Pēc satiksmes ministra Tāļa Linkaita izteiktās neuzticības VAS “Latvijas dzelzceļš” 
valdes priekšsēdētājam Edvīnam Bērziņam un diviem tās locekļiem, Bērziņš izteicās: 
“Šie paziņojumi ir vērsti uz mērķtiecīgu LDz sagatavošanu privatizācijai.” Taču LDz 
šefs nevar nezināt, ka LR likumdošana valsts stratēģiski svarīgo uzņēmumu privati-
zāciju aizliedz, un šāda veida jautājumi ir tikai un vienīgi Saeimas kompetencē. Kam 
bija izdevīga sabiedrības maldināšana? Papētot tuvāk izskatās, ka “kājas” šādiem 
paziņojumiem aug Ventspilī.
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Kam un kāpēc izdevīgs  
dzelzceļa privatizācijas bubulis?

N 
enoliedzami, dzelzceļa infra-
struktūra ir ārkārtīgi būtis-
ka valsts tautsaimniecībai un 
Latvijas tranzīta nozarei, bet 
LDz politika kravu pārvadāju-

mu tarifu u.c. jautājumos spēj nozares tālā-
ko attīstību kā celt, tā gremdēt. Tādēļ satik-
smes ministra teiktais par LDz piekopto 
konkurences kropļošanu kravu pārvadāju-
mu jomā, dodot prierkšroku savam mei-
tasuzņēmumam “LDz Cargo”, vairākus mil-
jonus aizdomīgiem tēriņiem reklāmām un 
mārketingam, kā arī par šī valsts uzņēmu-
ma nesaimniecisko darbību, ir ļoti nopietns 
signāls, kurš prasa tūlītēju izvērtēšanu. Taču 
LDz padome nesteidzas – par valdes locek-
ļu atlaišanu tā lems tikai pēc jauna audita 
rezultātiem. 

NAUDA PLŪDUSI ZZS UN LEMBERGA 
INTEREŠU VIRZIENĀ

Tikmēr ne reizi vien publiski izskanējis, ka 
LDz dāvinājumu un reklāmas līgumu necaur-
spīdīgums radījis aizdomas, ka ziedojumu 
un reklāmas naudas upes plūst atbilsto-
ši politisko vēju virzienam. Tā kā pēdējos 
gados Satiksmes ministrijā valdošie “vēji” 
pūta Ventspils mēra Aivara Lemberga inte-
rešu virzienā, Ventspils sporta klubu atbal-
stīšana LDz un tā meitas kompānijām kļuva 
par ierakstu praksi. Gadiem ilgi šis valsts 
uzņēmums simtiem tūkstošiem eiro mak-
sāja basketbola klubam “Ventspils”, kura 
padomē bija partijas “Latvijai un Ventspilij” 
vadītājs Aivars Lembergs, dāsnu ziedojumu 
saņēma arī Dobeles motoklubs, kurā trenē-
jās satiksmes ministra Ulda Auguļa dēls. Ļoti 
iespējams, ka šie atklātībā nākušie fakti ir 
tikai aisberga redzamā daļa. 

“NANOSIENA” UN VAGONU NOMA
Nesen atklājās, ka pirms sešiem gadiem 

LDz bez konkursa ar privātu firmu “Composite 
Constructions” vienojies par prettrokšņu aiz-

sargsienas būvniecību Šķirotavas stacijā, pār-
skaitījis tai pusmiljona eiro avansu, firma 
naudu aizskaitījusi divām Honkongā reģistrē-
tām firmām, kuru darbības profils bija nano-
tehnoloģijas, un ...viss. Sienas nav, naudas 
arī, bet Eiropas līdzfinansējumu LDz nācās 
atdot atpakaļ. Lai arī lēmums tika pieņemts 
Uģa Magoņa laikā, ir grūti noticēt, ka torei-
zējais LDz valdes loceklis Edvīns Bērziņš par 
to neko nezināja.  Ir vairāk nekā  dīvaini, ka 
valsts (!) uzņēmumam bija vajadzīgi četri 
gadi, lai tas pēc “Composite Constructions” 
maksātnespējas pasludināšanas sāktu inte-
resēties par iespējām atgūt naudu. Taču pa 
to laiku konti bija tukši, bet uz kurieni caur 
Honkongas firmām aizceļojis pusmiljons, nav 
zināms. Toties uzņēmuma noliktavā atrastās 
izejvielas izrādījās iepirktas desmitreiz dār-
gāk par to reālo vērtību. Savukārt uz jautāju-
mu, kādēļ LDz par iespēju atgūt naudu sāka 
interesēties tik vēlu, iespējams, visprecīzālo 
atbildi sniedz “Composite Constructions” 
maksātnespējas administrators. Proti,  LDz 
pašreiz cīnās par kreditora statusu  tikai 
tāpēc, lai neiestātos attiecīgo amatperso-
nu atbildība. Parādījusies arī informācija, ka 
LDz notikušas koruptīvas darbības  ar “LDz 
Cargo” piederošo dzelzceļa vagonu nomu, 
kas, iespējams, veikta, izkrāpjot līdzekļus. 

Edvīna Bērziņa apgalvojums, ka uzņē-
muma iekšienē iniciētais audits parādījis – 
visa darbība atbilst normatīviem, uz šī fona 
izskatās nepārliecinoši, savukārt LDz šefa 
izmisīgais mēģinājums “pārslēgt pārmijas” 
uz “slēptās privatizācijas” bubuli neizbrīna.

KĀPĒC AKTIVIZĒTS  
“PRIVATIZĀCIJAS BUBULIS”?

Uzmanības novēršana varētu būt viens no 
iemesliem “slēptas privatizācijas” piesauk-
šanai,   otrs – “sašūmēt” cilvēku prātus un 
sacelt vētru politiskā līmenī. Ne velti “dzelz-
ceļa  privatizācijas” jautājums ne reizi vien 
bijis arī Aivara Lemberga dienaskārtībā. 

Starp citu, abu kungu pūšana “vienā sta-
bulē” izbrīnu neizraisa – Bērziņu ar Lembergu 
saista kādreizējā darbība “Latvijas kuģniecī-
bā”. Šobrīd vairāk nekā 90% LK pieder kon-
cernam "Vitol", taču ilgus gadus LK noti-
ka akcionāru kašķi, kurā par ietekmi cīnī-
jās tā saucamā “Lemberga nometne” un 
viņa oponenti. Kad Satiksmes ministrijas 
vadība nonāca Zaļo un Zemnieku savienī-
bas rokās, toreizējais satiksmes ministrs 
Uldis Augulis ņēmās bīdīt gandrīz visos 
Satiksmes ministrijas pārraudzībā esoša-
jos valsts uzņēmumos zaļzemniekiem un 
arī Aivaram Lembergam pietuvinātus cilvē-
kus.  Edvīns Bērziņš, kādreizējais LK valdes 
loceklis un Juridiskā departamenta vadī-
tājs, LDz šefa krēslā esot iecelts tieši ar 
Lemberga svētību. Abi kungi gan to noliedz. 
Lai nu kā, bet izskatās, ka kādreizējais 
augstais amats LK Bērziņam “atspēlējas” 
– kā raksta "Pietiek.com", Londonas tiesas 
apelācijas spriedums liecinot – Bērziņš esot 
caur “Latvijas kuģniecību” izkrāpis piecus 
miljonus dolāru no uzņēmuma “Latmar”. 
Savukārt Jūrmalas tiesa esot likusi Bērziņam 
atmaksāt “Latmar” ārzemju tiesāšanās izde-
vumus 145 000 mārciņu apmērā. 

Taču atgriezīsimies pie Bērziņa izteiku-
miem par it kā gaidāmo slēpto LDz privatizā-
ciju. Te vietā atgādināt, ka šādi “bubuļi” nav 
nekas jauns –  īsi pirms Krišjāņa Kariņa valdī-
bas apstiprināšanas Aivars Lembergs inter-
vijā radio "Baltkom" izteicās, ka JKP galve-
nā interese esot Latvijas lielo ostu stratēģis-
kās infrastruktūras, “Latvenergo”, “Latvijas 
valsts mežu” un LDz privatizācija. Starp 
citu, līdzīgi viņš izteicās arī 2010.gadā Valda 
Dombrovska valdības laikā, tikai toreiz pār-
metumi tika vērsti pret Dombrovski. Kāpēc 
tas ir vajadzīgs? Šādi paziņojumi paši par 
sevi ir gana skandalozi, lai novērstu uzma-
nību no attiecīgām personām ļoti nepatīka-
mām un bīstamām korupcijas lietām. 

LASIET LIKUMU, KUNGI!
Valsts un pašvaldību īpašuma privatizāci-

jas un privatizācijas sertifikātu izmantoša-
nas pabeigšanas likuma 17.pants nosaka, 
ka tādus uzņēmumus kā VAS "Latvenergo", 
VAS "Latvijas pasts", VAS "Starptautiskā 
lidosta Rīga", VAS "Latvijas dzelz-
ceļš", VAS "Latvijas gaisa satiksme" un 

VAS "Latvijas valsts meži" un šo uzņēmu-
mu akcijas nedrīkst privatizēt vai atsavināt. 
Privatizācijas aģentūras valdes priekšsēdē-
tājs Vladimirs Loginovs intervijā BNN pauž, 
ka  “ja kāds gribētu tiešām pārdod LDz akci-
jas, nepieciešami likuma grozījumi, diskusi-
ja Saeimā – droši vien trīs lasījumi, ņemot 
vērā, cik šis jautājums ir sensitīvs.  Es tie-
šām gribu redzēt, kā tādu publisku diskusiju 
Saeima var noturēt slēpti, kad publiski tiek 
translētas visas Saeimas sēdes.” 
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"Ventspilnieks.lv" piedāvā:
• Ievietot sludinājumus un reklāmu laikrakstā “Ventspilnieks.lv”.
• Izstrādāt reklāmas dizainu pēc klienta vēlmēm.
• Sagatavot un publicēt reklāmlapas un informatīvās lapas laikrakstā “Ventspilnieks.lv”.
• Izplatīt reklāmieliktņus kopā ar laikrakstu “Ventspilnieks.lv”.
• Ievietot reklāmas baneri portālā “Ventspilnieks.lv”. 
Par reklāmas un sludinājumu izcenojumiem, reklāmas izgatavošanas iespējām un izvieto-
šanu laikrakstā un portālā “Ventspilnieks.lv”, lūdzu sazinieties ar redakciju.
e-pasts: redakcija.ventspilnieks@gmail.com

LATVIJĀ

Muižnieks paliek  
LU rektora amatā

Saspringtā gaisotnē Latvijas 
Universitātes rektora amatā uz vēl vienu 
termiņu ievēlēts Indriķis Muižnieks. 
Savstarpēju abu kandidātu apvainojumu 
gaisotnē aizvadītās vēlēšanās I.Muižnieks 
uzvarēja ar 141 balsi pret 128 balsīm. 
Otrs kandidāts bija Gundars Bērziņš, kurš 
arī ir ilggadējs LU mācībspēks.

Ušakova sieva  
“pārstrādājusies”

Rīgas mēra biroja vadītāja Iveta 
Strautiņa-Ušakova savulaik noslēgu-
si līgumu ar PSIA “Rīgas ūdens”, kurā 
bija jānodrošina 100 konsultāciju stundas 
mēnesī. Kā ziņo LTV raidījums “de facto”, 
Nila Ušakova sieva mēnesī par to saņē-
musi 1,5 tūkst. eiro. Aizdomas par fiktīvu 
darbību pastāvēja jau senāk, kad atklā-
jās “Saskaņas” un “Gods kalpot Rīgai” 
tuvu cilvēku nodarbināšanas šādos uzņē-
mumos – cilvēki faktiski nestrādāja, bet 
saņēma algas tūkstošos eiro, kas vēlāk 
aizplūda partiju ziedojumos.

VID nodokļus iekasē  
ar uzviju

Valsts ieņēmumu dienests šogad pir-
majos četros mēnešos valsts budžetā 
iekasējis 2,978 mljrd. eiro, kas ir par 
3,7% vairāk nekā plānots. Ieņēmuma 
plāna pārpildi būtiski veicināja darba-
spēka nodokļu ieņēmumi un pievienotās 
vērtības nodokļa ieņēmumi.

Autobusu šoferiem minimālā 
stundas likme

Iepirkuma konkursā par sabiedriskā 
transporta pārvadājumiem 2021.-2030. 
gadā pirmo reizi tiks noteikta obligātā 
minimālā stundas likme autobusu šofe-
riem, kas no 2021. līdz 2024.gadam 
būs pieci eiro. Pašreiz nav noteikta šāda 
likme. Vidējā likme ir 4,42 eiro, bet kopu-
mā vidējā bruto alga ir 925 eiro jeb 5,8 
eiro stundā.

Jāsteidz iesniegt deklarācijas
Valsts ieņēmumu dienests (VID) atgā-

dina, ka līdz 3. jūnijam ir laiks, lai 
iesniegtu gada ienākumu deklarāciju par 
2018. gadu. Šogad tas ir jāizdara arī tiem 
iedzīvotājiem, kuriem saistībā ar prog-
resīvās nodokļa likmes vai diferencētā 
neapliekamā minimuma piemērošanu ir 
radusies nodokļa starpība, kas jāpiemak-
sā valsts budžetā.

opozīcijai, domes vairākums pilnībā ignorē 
ceturtās daļas vēlētāju tiesības uz savu inte-
rešu pārstāvību Ventspils domē.

Jāņem arī vērā, ka, piemēram, Ekonomikas 
un budžeta komisija pieņem lēmumus, kuri 
attiecas uz Ventspils pilsētas budžeta veido-
šanu un tēriņiem. Respektīvi, spriež kā dalīt 
ikviena ventspilnieka nodokļos samaksāto 
naudu. Te atkal varētu teikt, nu kas tur liels? 
Budžeta jautājumus taču skata arī Finanšu 
komiteja, bet balso par to Ventspils domes 
deputāti! Taču lieta tā, ka gan  Ekonomikas 
un budžeta komisija, gan Finanšu komite-
ja ir pārstāvēta ar vieniem un tiem pašiem 
Ventspils pilsētas domes deputātiem: Aivaru 
Lembergu, Jāni Vītoliņu, Gunti Blumbergu, 
Didzi Ošenieku un Aigo Gūtmani, kuri visi 
ir partijas “Latvijai un Ventspilij” biedri. Tas, 
savukārt, nozīmē, ka budžeta izstrādāšanas 
gaitā opozīcijas deputātiem nav pat iespē-
jas iebilst pret pilsētnieku naudas šķērdē-
šanu, teiksim, pārskaitot meslus “Ventspils 
attīstības aģentūrai” vai vēl kādiem neizpro-

“Dod ķeizaram, kas ķeizaram pieder” 
vai kā pieņem lēmumus Ventspils domē

tamiem projektiem. Jāatgādina, ka opozīci-
jas deputāti vairākkārt izteikuši priekšliku-
mus budžeta līdzekļu taupīšanai un ieteikuši 
ietaupītos līdzekļus novirzīt bērniem, pensio-
nāriem, invalīdiem, represētām personām, 
daudzbērnu ģimeņu pārstāvjiem, nodrošinot 
bezmaksas pārvietošanās pieejamību PSIA 
“Ventspils Reiss” pilsētas un tai pieguļošo 
teritoriju autobusu maršrutos; sociālo, medi-
cīnas, izglītības, kultūras, sporta pakalpojumu 
kvalitatīvākai nodrošināšanai u.c, taču budže-
ta veidotāji šos priekšlikumus pat nav mēģi-
nājuši (!) uzklausīt un analizēt.

Savukārt informācija par to,  uz kurieni 
daudzos gadījumos aizplūst pilsētas nauda, 
tiek turēta stingrā slepenībā, bet uz opozīci-
jas deputātu pieprasījumiem par informācijas 
sniegšanu tiek saņemta vien pilsētas izpild-
direktora Alda Ābeles atrakstīšanās. Kas arī, 
starp citu, neatbilst likuma prasībām. 

Kā tiesas sēdē uzsvēra Aivis Landmanis, tie-
sas izprasītajos komisiju protokolos skaidri iezī-
mējās ar Ventspils pilsētas, tās iestāžu, kapitāl-
sabiedrību, biedrību budžetiem saistītu, deta-
lizētu, lēmumu pieņemšana, pat bez tālākas 

to virzīšanas apstiprināšanai Ventspils pilsētas 
domes komitejās un Ventspils pilsētas domes 
sēdēs. Daudzi no šiem lēmumiem ir galīgi, arī 
atsevišķu komisiju protokoli ir to priekšsēdētā-
ja, vienlaikus Ventspils domes priekšsēdētāja 
parakstīti, kas norāda uz šo komisiju kā galējā 
lēmuma pieņemošo institūciju.  

Līdzīga situācija ir ar pilsētas attīstību sais-
tīto jautājumu visās institūcijās, proti, Pilsētas 
attīstības komisijā; Pilsētas attīstības jautā-
jumu komitejā un Ventspils pilsētas domē. 
Savukārt Mārketinga padomē izskatītie jau-
tājumi vispār nenonāk izskatīšanā komitejās 
un Ventspils pilsētas domes sēdēs. Arī par tur 
spriesto informācija ir pieejama vien šauram 
izredzēto lokam. 

Aivis Landmanis tiesas sēdē teica: “Tātad 
secināms, ka atsevišķi deputāti, viens politis-
kais spēks – partija “Latvijai un  Ventspilij” –  
un to pakļautībā esošā Ventspils pilsētas 
domes administrācija ir uzurpējusi vēlētu 
deputātu funkcijas, šādi palielinot budžeta 
izšķērdēšanas un korupcijas riskus. Pie šādas 
varas uzurpēšanas nav iespējamas arī godī-
gas un demokrātiskas vēlēšanas.” 

Konkursa kārtībā aicina darbā

GRĀMATVEDI
Prasības kandidātam:
• Augstākā (var būt nepabeigtā) izglītība finanšu, ekonomikas vai grāmatvedības jomā; 
• Darba pieredze grāmatveža amatā;
• Laba finanšu grāmatvedības un LR nodokļu sistēmas izpratne;
• Pieredze darbā ar MS Office; 
• Pieredze darbā ar AXAPTA tiks uzskatīta kā priekšrocība; 
• Augsta atbildības sajūta, prasme ātri un precīzi strādāt dinamiskā darba vidē; 
• Spēja un vēlme apstrādāt lielu dokumentu apjomu;
• Angļu un krievu valodas zināšanas tiks vērtētās kā priekšrocība.

Pienākumi
• Grāmatvedības dokumentācijas apstrāde, uzskaite un kontrole;
• Atsevišķu bilances posteņu uzskaites organizācija;

Piedāvājam:
• Stabilu darbu;
• Konkurētspējīgu atalgojumu, no 700 EUR līdz 900 EUR mēnesī;
• Profesionālas izaugsmes iespējas.

CV  un pieteikumus sūtīt „Personāla daļai” līdz 03/06/2019.
pa pastu Ventspils, Dzintaru 22, vai e-pastu: personals@vto.lv

Vien. reģ. Nr. 41203055483

Pagājušā nedēļā ventspilniekus šokēja 
ziņa, ka aizdomās par kukuļa pieņemša-
nu Ventspils Mūzikas vidusskolas jaunās 
ēkas sakarā aizturētas četras VUGD Kur-
zemes brigādes amatpersonas. Attiecībā 
uz kukuļošanu joprojām zināms vien 
tas, ka kukuļošana notikusi labvēlīga 
lēmuma pieņemšanai par būvobjekta 
atbilstību ugunsdrošības prasībām. 
Savukārt "Ventspilnieks.lv" no neoficiā-
liem avotiem saņēmis informāciju par 
to, ka kādas tautā par “Sidnejas operte-
ātri” dēvētas ēkas būvniecībā pieļauts 
pamatīgs brāķis.

Runā, ka ar “Sidnejas operteātra” 
ekspluatāciju būs pamatīgas ziepes...

G 
adsimta būves celtniecībā 
iesaistīti cilvēki runā, ka ar šīs 
ēkas atbilstību kvalitātes prasī-
bām ne tuvu viss nav tik labi, kā 
gribētos. Tā kā pie būvniecības 

darbiem bijuši nodarbināti dažādi apakš-
uzņēmēji, kuri projektus un katra veica-
mos darbus savā starpā, visticamāk, nesa-
skaņoja, radušies lielāki un mazāki brāķi. 
Piemēram, iepretim projektā paredzētajai 

ventilatora sistēmai ir monolīta siena vai 
armatūras stienis, starp jumta metāla kons-
trukcijas daļām visiem par izbrīnu uzro-
das aptuveni 80 centimetrus plata sprau-
ga, kuras novēršana prasīja gan laiku, gan 
naudu.  Runā, ka pamati “peld”, grīda “stai-
gā”, grīdas granīta plāksnes lūst, gar silto 
grīdu malām nav amortizācijas, bet no paze-
mes stāva teju katru dienu nācies pumpēt 
laukā ūdeni un ziemas laikā izlauzt krietnu 
ledus kārtu. Tā visa rezultātā radušās kādu 
kilometru garas plaisas, taču kuru gan inte-
resē kaut kāda pagrabstāva skāde! 

Toties fasāde ir smuka un ērģeles dārgas 
un varenas. Bet tauta runā, ka arī te sanācis 
fušieris. Tieši aiz ērģelēm esot gaisa mitrinā-
tājs un gaisa kondicionieris, taču tik jutīgam 
instrumentam nepieciešams konstants gaisa 
mitrums, pretējā gadījumā instruments bojā-
sies. Par ģipškartona konstrukciju noturību 
virs lielajām, unikālajām koncertklavierēm 
noraizējušies paši celtnieki. Nu ko, cerēsim, 
ka tās kādā nebūt ne jaukā dienā neuzkritīs 
tām tieši virsū...

Ir arī labas ziņas. Tā kā pati celtne ir mono-
līta dzelzbetona konstrukcija, tā esot pilnī-
gi droša, un šajā ziņā pamata satraukumam 
neesot. Toties varot prognozēt, ka gaidāmas 
problēmas ar ekspluatāciju – kaut kas tecē-
šot, kaut kas nefunkcionēšot, un rezultātā 
ēkas ekspluatācijas izdevumi būs krietni lie-
lāki, kā plānots.

Tiesa, runāšana par naudas lietām šī objek-
ta kontekstā  ir slikts tonis. Galvenokārt tādēļ, 
ka nauda būvniecības izmaksu segšanai bei-
gās esot aptrūkusies. Un kā lai neaptrūktos, 
ja “Sidnejas operteātra” būvniecības procesā 
algu saņēma teju tikpat daudz priekšnieku, 
cik strādnieku. Konkrēti kādu darbu šie priekš-
nieki, puspriekšnieki un priekšnieku priekš-
nieki veica – zināms nav. Tie paši neoficiālie 
avoti pieļauj, ka tā bijusi apzināta uz “naudas 
izpumpēšanu” vērsta darbības imitācija.

Cik labi, ka neko tādu nevar teikt par 
Ventspils Mūzikas vidusskolas ar koncertzāles 
funkciju būvniecību! Ja nu kāds ir saskatījis 
līdzību (jo īpaši bildēs), tad tā ir tikai sakri-
tība... 
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Negaidīti apspēlē 
čempionus
Negaidītu uzvaru savā laukumā Latvijas 
čempionāta mačā svinēja FK “Ventspils” 
futbolisti, kas ar 1:0 pārspēja čempion-
vienību “Riga FC”. Vienīgos vārtus spē-
les 78. minūtē ar sitienu no 20 m attā-
luma guva Žo Santušs. Pēc šīs uzvaras FK 
“Ventspils” ar 20 punktiem pakāpās uz 
4. vietu, taču tikai par punktu atpaliek 
“Spartaks”, kuram viena spēle rezervē. 

Samoilovs/Šmēdiņš  
uzvar Ventspils posmā
Par Latvijas čempionāta pludmales 
volejbolā 1. posma Ventspilī uzvarē-
tājiem kļuva Latvijas labākais duets 
Aleksandrs Samoilovs/Jānis Šmēdiņš. 
Fināls gan nenotika, jo Toms Šmēdiņš/
Haralds Regža nevarēja spēlēt traumas 
dēļ. Dāmu konkurencē uzvarēja lietuvie-
tes Vītene Vitauskaite/Urte Andrukaite.

Štrobinders un Palameika 
uzvar
Ventspils Olimpiskās vienības šķēpme-
tēji Rolands Štrobinders (81,58 m) un 
Madara Palameika (61,81 m) uzva-
rējuši Jāņa Lūša kausa izcīņā. Pirms 
tam M.Palameika ieguva 4.vietu IAAF 
Dimanta līgas posmā, bet R.Štrobinders 
Ķīnā ar rezultātu 83,15 m izpildīja pasau-
les čempionāta normatīvu. 

Pommers labākais  
mājas trasē
Ventspilī notikušā BMX Latvijas čempio-
nāta 2. posmā uzvaru M17+ grupā svi-
nēja ventspilnieks Rolands Pommers. 
Sudraba medaļas savās vecuma gru-
pās ieguva Klāvs Lisovskis, Markuss 
Valdmanis, Mariss Mažrims un Alberts 
Veinbergs, bet bronzu – Haralds Ekmanis 
un Kristofers Bužoks.

Ātrākie Grīnvalds  
un Bogdanova
39. skrējienā apkārt Būšnieku ezeram 
par uzvarētājiem 8,3 km distancē kļuva 
ventspilnieks Guntis Grīnvalds (29:04) un 
Viktorija Bogdanova no Piltenes (33:12). 
Par uzvarētājiem skriešanā savās vecu-
ma grupās kļuva V.Bogdanova, Zane 
Pavāre, Madara Frēliha, Renāte Kalniņa, 
Ralfs Roga, Ģirts Viļumovs, G.Grīnvalds 
un Oļegs Gurjevs.

Trusevičam trīs sudraba 
medaļas
Ventspilnieks Vitālijs Trusevičs izcīnījis 
trīs sudraba medaļas Latvijas Invalīdu 
sporta federācijas atklātajā čempionā-
tā vieglatlētikā. Viņš godalgas ieguva 
savā medicīniskajā klasē diska mešanā, 
šķēpa mešanā un lodes grūšanā.

SPORTA ĪSZIŅAS

Lai arī brīžam vēl uzpūš drēgni vēji, tomēr jūnijs praktiski jau ir klāt, un tātad sākusies vasara. Taču vasaras mēneši paskrien 
ātri, tāpēc šis laiks maksimāli jāizmanto atpūtai, veselības nostiprināšanai un enerģijas uzkrāšanai. "Ventspilnieks.lv" apkopoja 
visvienkāršākos sevis lutināšanas paņēmienus un arī ieteikumus, no kā būtu jāpiesargās. 

Viens no būtiskākajiem priekšnosacīju-
mam konferences, semināra, korporatī-
vā pasākuma vai privātu svinību norisei, 
ir veiksmīga pasākuma vietas izvēle. 
Ventspilī visdažādākos pasākumus orga-
nizēt piedāvā  “Baltijas Biznesa centrs”, 
kurā ir gan biznesa pasākumiem lieliski 
piemērotas mūsdienīgi iekārtotas konfe-
renču zāles ar jaunākajām tehnoloģijām, 
gan visplašākās iespējas dažāda mēroga 
pasākumu organizēšanai. 

“Baltijas Biznesa centrs” – teicama 
izvēle jebkura pasākuma rīkošanai

“Baltijas Biznesa centra” ēka būvēta pagā-
jušā gadsimta otrajā pusē, un tās intere-
santais arhitektoniskais veidols piešķir šai 
vietai savu īpašu, neatkārtojamu šarmu. 
Savukārt klientu ērtībām pie centra ir izvei-
dota autostāvvieta.

Biznesa centrs piedāvā dažāda izmēra zāles 
konferenču, prezentāciju un semināru rīkoša-
nai. Zāles aprīkotas ar visām nepieciešama-
jām multimediju tehnoloģijām – pēc klienta 
vēlmēm pieejama video aparatūra, ekrāni, 
projektori, interneta pieslēgums. Ir iespē-
ja izvietot galdus un krēslus 
atbilstoši pasākuma vajadzī-
bām, kā arī nodrošināt kafijas 
pauzes un konferenču pusdie-
nu vai vakariņu piedāvājumu.

“Baltijas Biznesa cen-
tra” plašās telpas un iespē-
jas ir piemērotas visdažādākā 
veida un mēroga korporatī-
viem pasākumiem dažādām 
gaumēm, tās iespējams pie-
lāgot gan milzīgām lielu uzņē-
mumu ballēm, gan nelieliem 
pasākumiem dažu cilvēku kolektīviem.  

“Baltijas Biznesa centra” kolektīvs ar prie-
ku sniegs palīdzīgu roku katra pasākuma 
organizēšanā un nodrošinās arī banketu 

galdu klāšanu atbilstoši klienta vēlmēm. Ne 
velti “Baltijas Biznesa centru” ballēm, jubile-
jām un citiem svētku pasākumiem iecienījuši 
daudzi lieli, veiksmīgi un starptautiski pazīs-

tami uzņēmumi. 
“Baltijas Biznesa centrs” Pārventā, Dzintaru 

ielā 20,  ir teicama izvēle jebkura pasākuma 
rīkošanai! 

Klāt vasara, atpūtas un enerģijas uzkrāšanas laiks!

SAUĻOŠANĀS
Iedegums ir ne tikai skaistums. 

Ultravioletajiem stariem iedarbojoties uz 
ādu, organisms izstrādā D vitamīnu, kas ļoti 
nepieciešams zobiem un kaulu sistēmai, 
tāpat sauļošanās veicina arī redzei svarīgā A 
vitamīna uzsūkšanos.

Brīdinājums. Cita starpā ultravioletie stari 
aktivizē dažādas organismā notiekošas reak-
cijas, kas var izprovocēt audzēja veidošanos, 
tāpēc ar sauļošanu ieteicams nepārcensties. 
Ejot saulē, jālieto saules aizsargkrēms ar SPF 
indeksu, kas nav mazāks par 15. Jo āda jutī-
gāka, jo lielāks SPF indekss jāizvēlas.  Parasti 
saules aizsargkrēmus ar SPF uzklāj apmēram 
30 minūtes pirms iziešanas saulē. Saules aiz-
sargkrēms jāuzklāj ik pēc 2–2,5 stundām. 
Jāatceras, ka norāde „ūdensizturīgs” vēsta 
tikai par to, ka āda ir pasargāta, atrodoties 

ūdenī 30–45 minūtes, taču, iznākot no ūdens, 
krēms uz ādas ir jāuzklāj atkal.

PELDĒŠANĀS
Peldēšana stiprina muskuļus, sirds-asins-

vadu un plaušu sistēmu un atslogo mugur-
kaulu. Šis ir viens no nedaudzajiem sporta 
veidiem, kas ieteicams ļaudīm ar palieli-
nātu ķermeņa masu. Turklāt peldēšanas 
efektivitāti nodrošina tas, ka tā nodarbi-
na visas muskuļu grupas izņemot žokļus 
– jo zem ūdens, kā zināms,  nav ieteicams 
sarunāties.

Brīdinājums. Nekādā gadījumā nevajag pel-
dēties aizliegtās vietās. Dīķi un citas piesār-
ņotas ūdenstilpes var būtiski kaitēt veselībai.

VAIRĀK KUSTĪBU
Mēs esam tā iekārtoti, ka tuvāk vasa-

rai organisms pats bez jebkādām diētām 
atbrīvojas no karstajam laikam nevajadzī-
giem 2–3 kg svara. Taču, lai slaidu augumu 
saglabātu arī ziemā, vasarā vairāk jākustas. 
Darot to svaigā gaisā, tiek aktivizēta asinsri-
te, izvadīti no organisma toksīni un uzlabota 
vielmaiņa.

Brīdinājums. Kā liecina statistika, tie, kas 
vasarā pievērsušies regulārām fiziskām akti-
vitātēm, turpina tās arī pēc tam. Bet pārējie, 
kas vasarā ļāvās slinkumam, atgūst ne tikai 
zaudēto svaru, bet bonusā vēl 2–3 kg klāt.

PAĀTRINĀT VIELMAIŅU
Uzturā vairāk jālieto augļi un ogas. Dārza 

zemenēm ir urīndzenoša iedarbība, tās uzla-
bo nieru darbību. Meža zemenes stiprina 
sirdi un balsta–kustību aparātu. Mellenes 
uzlabo redzi. Jāņogas un upenes, kas ir tei-

cams C vitamīna avots, stiprina imūnsistēmu. 
Ērkšķogas normalizē holesterīna līmeni, izva-
da no organisma smagos metālus. Avenes 
ir dzelzs avots – tās uzlabo asins sastāvu, 
un tām ir pretsklerotiska iedarbība. Daudz 

dzelzs ir arī ķiršos, tie 
ieteicami visiem, kam 
ir zems hemoglobīna 
līmenis. Nevajag arī 
aizmirst aprikozes un 
persikus, kas norma-
lizē zarnu trakta dar-
bību un palīdz pret 
disbakteriozi.

Brīdinājums. Pirms 
ēšanas augļi rūpī-
gi jānomazgā. Pretēja 
gadījumā dizentērija 
var pārvilkt treknu svīt-
ru visam labajam, ko 
augļu un ogu terapija 
devusi. 

Dzintaru 20a, Ventspils, LV-3602, Latvija
Tālr.: 63602501, E-mail: unifreight@unifreight.lv

Ar AS Unifreight Logistics  
Jūsu bizness ir drošās rokās!

Uzticiet savu kravu 
pārvadāšanu 
profesionāļiem!
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iecerēta kā vieta īpašai “maizes terapijai”.  Bet viņu dibinā-
tā sociālā uzņēmuma būtību var skaidrot arī vienkāršāk – tur 
“Paspārnes” klientiem un Ventspils Atbalsta centra bērniem 
ar īpašām vajadzībām “Cimdiņš” dalībniekiem kaut vai uz 
dažām stundām iespējams  piedzīvot agrāk varbūt nebijušu 
mājas sajūtu, savām rokām veidojot, cepot un pēc tam kopī-
gi baudot maizes brīnumu, kas daudziem līdz tam bijis nezi-
nāms. Un ne tikai viņi – “Ramalu” apmeklē arī vietējo bērnu 
dārzu un skolu audzēkņi, piesakās ģimenes ar lielākām un 
mazākām atvasēm, te ar pašu cepto maizi galdā tiek svinē-
tas kāzas, dzimšanas dienas, vecmeitu ballītes un vecpuišu 
saieti, atzīmēta  pilngadība. 

LAI ĀRIŠĶĪBAS NEAIZSEDZ BŪTĪBU
Ruta pastāsta, ka uzņēmuma pamatideja aizgūta Bulgārijā, 

turienes “Maizes mājā”, kur viņa izgājusi arī atbilstošu 
apmācības kursu. 

“Maizes terapijas būtība ir mudināt cilvēkus nākt kopā, 
veidot, cept un pēc tam  dalīties ar maizi, tā simboliski 
veicinot savstarpēju uzticēšanos un apliecinot vienlīdzību. 
Bulgārijā piedzīvojām, bet Ventspilī vēl neesam izmēģināju-
ši  maizes cepšanu pilnīgā tumsā – kad kopīgais darbs jāda-
ra kopā ar  līdz tam nezināmiem  cilvēkiem, kontaktējoties 
tikai ar vārdiem un priekšstatu par sarunu biedru izskatu, bet 
raksturu veidojot pēc viņa balss tembra. Kad acu apsējs tiek 
noņemts, cilvēks, kas sarunā iepazīts kā simpātijas visnotaļ 
raisošs, vizuāli var izrādīties šim priekšstatam pilnīgi neat-
bilstošs. Tā uzskatāmi pārliecinoties, cik lielu lomu mēdzam 
piešķirt ārējam izskatam,  varbūt pat ārišķībām, bet neno-
vērtējam, ka necilais līdzcilvēks tepat mums kaimiņos rada 
sev un citiem vajadzīgas pamatvērtības,” saimnieciskajā un 
administratīvajā darbā pieredzējusī direktore reizēm ļaujas 
arī filozofiskām pārdomām, kas bieži ir pamatā vēlākai prak-
tiskai rīcībai. Jo vēl ilgi pirms “maizes terapijas” uzsākšanas 
pagājušā gada oktobrī  daudziem mazajiem “Paspārnes” 
klientiem ir bijusi iespēja apmeklēt kanisterapijas, reitterapi-
jas, orff muzikas terapijas  seansus, saņemt individuālu palī-
dzību no psihologiem un sociālajiem konsultantiem. 

KLUSĒŠANAS AIZSARGČAULĀ
“Diemžēl ar to gandrīz vienmēr ir par maz, lai pilnvērtī-

gai dzīvei atgrieztu šolaiku daudzveidīgajā, varētu pat teikt 
– rafinētajā – vardarbībā cietušos: garīgās traumas parasti ir 
nedzīstošas, it īpaši, ja tās piedzīvotas bērnībā vai pusau-
dža vecumā,” Ruta atzīst, ka netieši tās nospiedumu atstāj 
pat “Paspārnes”speciālistos, jo ir bezgala smagi panākt, lai 
Centra darbiniekam uzticas fizisku, bet jo vairāk seksuālu 
vardarbību piedzīvojis cilvēkbērns. Jūtoties neērti par savu 
bezspēcību, klusēšanas aizsargčaulā ieraujas arī pieaugušie, 
it īpaši nepieredzējušās, no varmācīga vīra pilnībā atkarī-
gās jaunās māmiņas,” Ruta atzīst, ka tam pamatā bieži vien 
ir savu tiesību neapzināšanās un pēc pārrunām ar Centra 
speciālistiem daudzas līdz tam neaizsargātas un vājas būt-
nes atgūst pašapziņu un dzīves sparu, par ko ir vislielākais 
gandarījums. 

Direktore atzīst, ka viņas amata pienākumos nav regulāri 
un tieši kontakti ar Centra klientiem, tāpēc darbā emocionā-
li nav salūzusi. 

“Mācos pati un mēģinu savējiem dot padomu, kā darbā 
piedzīvoto un pārdzīvoto  neņemt līdzi uz mājām. To ir viegli 
pateikt, bet grūti izdarīt. Arī tiešā nozīmē, par ko esmu pār-

Sevi dāvinot visvājākajiem

liecinājusies personīgi. Pa šiem gadiem uz dažādu laiku savā 
ģimenē esam uzņēmuši septiņus Krīzes centra mazos klien-
tus, kamēr juridiski sakārtojās viņu tālākais dzīves ceļš – uz 
bērnu namu, atpakaļ pie vecākiem, aizbildnībā vai adopci-
jā. Ļoti ir gribējies dažus no viņiem paturēt, bet apzinos, ka 
mūsu ģimene darba dēļ viņu audzināšanai nevar izbrīvēt 
laiku,”direktore ir pateicīga tuviniekiem, ka tie ar sapratni 
un labvēlību piekrituši grūtdieņu uzņemšanai savās mājās 
Gāliņciemā. Līdzīgi ir rīkojušies arī citi Centra darbinieki.     

IDEJU LĪDERE
“Nesaku, ka  man  jau mazos gados gribējās un nācās 

pielietot savu enerģiju vājāko un vajāto aizstāvībai, jo kopā 
ar vecāko brāli Robertu augām visnotaļ pozitīvā strādnieku 
ģimenē Līvānos, arī bērnu dārzā un skolā neiesaistījos kon-
fliktos. Toties man vienmēr patika izdomāt ko jaunu rota-
ļās,vēlāk skolas un sabiedriskajos darbos, un bija prieks, ka 
uz to varēju “pavilkt” arī pārējos,” Ruta ar patiku atceras, 
ka,  cenšoties neiestigt toreizējā ideoloģijā, vidusskolas laikā 
vadījusi komjaunatnes organizāciju un centusies būt “ideju 
līdere”, jo tā bijusi papildus iespēja kopā ar vienaudžiem 
interesanti pavadīt laiku. Un ir gandarīta, ka toreizējā drosme 
uzņemties risku un  tieksme pēc jaunā un neparastā sagla-
bājusies visa līdzšinējā mūža garumā. 

“Pēc vidusskolas aizgāju studēt tolaik ar brīvdomību pazīs-
tamajos “ģeogrāfos”. Bija nodoms strādāt skolā, bet jau 
prakses laikā sapratu, ka tas nav mans lauciņš, pārāk vien-
muļa un sterila šķita toreizējo izglītības iestāžu vide. Taču 
“ģeogrāfi” izrādījās pilnā loze citādā ziņā: iedrošināja patstā-
vībai, turklāt fakultātē starp studentiem satiku savu nāka-
mo vīru Arti no Ventspils novada. Otrajā kursā no Mālnieces 
kļuvu par Šenkevicu, bet augstskolas diplomus saņemt 
gājām jau trijatā, kopā ar mūsu divgadīgo dēlu Jāni. Viņam 
šāds vārds tika dots par godu manas dzimtas “lielajiem 
Jāņiem”, tēvam un vectēvam. Mums ar Arti tas bija grūts, 
bet ļoti skaists laiks...

VEIKALS, BĀRIŅTIESA, PROJEKTI NVO
Pēc universitātes ceļš pašsaprotami aizveda uz vīra dzim-

teni Puzes ciemā, bet arī viņš nevēlējās strādāt augstskolā 
iegūtajā specialitātē par ģeogrāfu – augsnes zinātnieku. Kā 
daudziem, arī mums gribējās izmantot brīvvalsts pavērtās 
iespējas, uzsākt privātu biznesu, un tā kļuvām par ciema vei-
kala īpašniekiem,” Ruta atceras, ka pati stāvējusi aiz letes, 
sverot desu un putraimus un labprāt aprunājoties ar sākot-
nēji pret ienācēju atturīgajiem pagasta ļaudīm.  

“Laikam taču tiku no pavēsajiem kurzemniekiem pieņem-
ta, jo mani izraudzījās par pagasta Bāriņtiesas priekšsēdētā-
ju. Nācās iepazīt jaunos pienākumus,  un ar interesi apguvu 
likumus un normatīvos aktus par bērnu tiesībām, tikai vēlāk 
apzinoties, ka patiesībā tas bija pirmais solis ceļā uz tagadē-
jiem pienākumiem,” Ruta iezīmē vēl vairākas netiešas līni-
jas, kas vedušas tanī pat virzienā. 

“Vīram radās iespēja Ventspilī dabūt labu darbu un pastip-
rināti mācīties angļu valodu pie īsta amerikāņu pasniedzē-
ja Džona Rosa.  Ar domu, ka viņš ar bērniem – toreiz mums 

klāt jau bija nākusi meitiņa Linda –  ģimenē 
runās tikai  angliski, eksperimentālā kārtā 
tādējādi viņiem mācot svešvalodu. Viņš to 
konsekventi arī darīja un dara joprojām, kaut 
gan bērni jau lieli un faktiski savā dzīvē,” 
Ruta pasmaida, ka atvases reizēm pret tādu 
pārangļošanu mēģinājušas “dumpoties”, bet 
tagad pauž gandarījumu, jo  perfektā angļu 
valoda noderējusi gan mācoties, gan vēlāk 
darbā un ceļojumos. 

Savukārt Rutai Ventspilī radusies iespēja NVO centra ietva-
ros piedalīties starptautiskā projektā, kas saistīts ar cilvēktie-
sību situācijas apzināšanu un atbilstošu  likumu ievērošanu, 
tanī skaitā saistībā ar vardarbību ģimenē , tā gaitā  apgūs-
tot  šai jomai vajadzīgās papildu zināšanas gan tepat Latvijā, 
gan  Polijā. 

TO VAR UN VAJAG IZDARĪT!
 “Cilvēkiem, kas ar to nav saskārušies, grūti iedomāties, cik 

akūta šī problēma patiesībā ir! Projektam noslēdzoties, kopā 
ar bērnu un pusaudžu atbalsa centra “Nāc līdzi!” psiholoģi 
Antoņinu Zēbergu nācām pie secinājuma, ka Ventspilī jādi-
bina Krīzes centrs ģimenēm ar bērniem, jo pēc tāda ir akūta 
nepieciešamība. Par to viegli runāt pēc paveiktā, bet procesa 
gaitā bija gan izmisums, gan asaras un pazemojumi. Un vēl 
bija pārliecība, ka to var un vajag izdarīt, jo jāpalīdz taču ir 
būtībā visvājākajiem – no dažāda veida vardarbības cietušām 
ģimenēm ar bērniem,” Ruta negrib lietot skaļus vārdus par 
savas misijas apziņu, jo reāli tas nozīmējis uzņemties fiziski 
un emocionāli ļoti smagu darbu, kuru daudzi no viņu perso-
nāla pat nevar ilgstoši izturēt un iesniedz atlūgumus.

KAD SLIKTĀK IR LABĀK. UN OTRĀDI
Krīzes centā pašlaik uzturas piecpadsmit klienti, bet ir biju-

ši  periodi, kad šis skaitlis dubultojies. No vienas puses, it kā 
jau ierasts, rutīnas darbs. Tanī pat laikā – katra šeit nonākušā 
liktenis ir ar neatkārtojamu sāpi un prasa individuālu risinā-
jumu. Situācija diezgan paradoksāla: sabiedrība ir ieinteresē-
ta un strādā, lai vardarbība mazinātos. Savukārt Krīzes centrs 
var pastāvēt tikai tad, ja vardarbība saglabājas un nodrošina 
“Paspārni” ar klientiem. 

“Diemžēl pagaidām nav pamata cerēt, ka mums pietrūks 
darba, jo spēka, visatļautības un vardarbības kults netieši 
tiek popularizēts neskaitāmās filmās, grāmatās un interne-
tā, bērniem domātās multenes ieskaitot. Pagaidām tas viss 
tiek pieprasīts, patērēts  un dod peļņu. Par laimi, situācija 
nav bezcerīga, jo gan mūsu valsts, gan Eiropas Savienība un 
sponsori ir gatavi ziedot vardarbības nepieļaušanai un tās 
seku mazināšanai,” Ruta savu optimismu Ventspils mērogā 
saista arī ar Radošās maizes laboratorijas pastāvēšanu. 

““Ramala”ir sociālais uzņēmums, kurā ikvienam ir iespē-
jams piedzīvot radošu maizes tapšanas procesu. Turpat dar-
bojas arī mūsu kafejnīca un mini maizes ceptuve, kurās pie-
dāvājam tikai pašu gatavotus, veselīgus ēdienus un produk-
tus. Par apmeklētāju trūkumu pagaidām nesūdzamies, tie 
ierodas pat no Rīgas un citiem novadiem. Un mums ir valsts 
piekrišana visu iegūto peļņu izlietot vardarbībā cietušo bērnu 
un cilvēku ar īpašām vajadzībām rehabilitācijai. 

Būsim priecīgi, ja  klientu trūkuma dēļ nāksies slēgt 
“Paspārni”, bet ceram, ka ļaudīm vēl ilgi būs vajadzīga 
“Ramala”,  kur katrs ar rokām var sajust un ar sirdi izbaudīt, 
kā top mūsu tautā vienmēr par svētumu uzskatītais pamat-
ēdiens – maize.  Jo laba  maize, it īpaši ja tā ir pašu cepta, 
rada ne vien sāta sajūtu, bet arī labas domas. Un tā ir mūžī-
ga vērtība,” Ruta ir apņēmības pilna šim mērķim ziedot vēl 
daudzus savas dzīves gadus. 

Jāņi Rutas ģimenē tiek īpaši gaidīti.

Maizītes radošajā tapšanā bērni mācās 
rīkoties kopīgi.

Ventspilnieces (no kreisās) Ieva, Līga, Ruta un Linda Bulgārijā, 
apgūstot maizes radošu cepšanu.

Nodarbības ar bērniem Radošajā maizes 
laboratorijā Lielajā prospektā. 
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Baudām 
vasaru!
Vasara atgriežas! Sinoptiķi sola, 
ka nākamnedēļ gaisa tempe-
reatūra varot sasniegt pat + 30 
grādus. Ņemam pikniku grozus, 
bērnus, draugus un labu garastā-
vokli, un laižam zaļumos! Jo kad 
gan vēl, ja ne tagad, izbaudīt 
sauli, svaigu gaisu un jūru! 

S 
estdien noteikti jāaiziet uz 
pludmali, kur, piedaloties  
Ventspils Ekoskolām, jau 
21.reizi svinīgi tiks pacelts 
Zilais karogs. Pasākums 

sāksies pulksten 12. un solās būt tie-
šām interesants – sākumā ar dzies-
mām un dejām uzstāsies Ventspils 
Ekoskolu audzēkņi – Daniels 
Šīrmanis no Pārventas pamatsko-
las, vokālisti no Ventspils 4. vidus-
skolas un dejotāji no pirmsskolas 
izglītības iestādes “Varavīksne”, bet 
pēc Zilā karoga pacelšanas uzstā-
sies Fēlikss Ķiģelis ar grupu. Būs 
iespēja izspēlēt Ventspils Ekoskolu 
audzēkņu radītās spēles, pieda-
līties sportiskajās aktivitātēs “Esi 
aktīvs” un “Ģimenes jautrie starti” 
pludmalē. Savukārt vecākiem un 
skolas vecuma bērniem ieteicams 
izmantot iespēju iepazīties ar pir-
mās palīdzības pasniedzēja Edgara 
Sīmaņa demonstrējumiem, kā rīko-
ties ārkārtas situācijās uz ūdens un 
pludmalē.

Savukārt pie Ziemeļkurzemes 
reģionālās slimnīcas galvenās ieejas 
Vasarnīcu ielā pulksten 11 no rīta 
sāksies jauks pasākums jaunajām 
māmiņām un pašiem mazākajiem 
ventspilniekiem –  Mazuļu salido-
jums “Esmu dzimis Ventspilī 2019”! 
Galvenā pasākuma tēma “Burbuļi” – 
krāsaini, ar dūmiem, neplīstoši, lieli 
un mazi, kuri priecēs un izklaidēs 
salidojuma apmeklētājus.

1.jūnijs ir Starptautiskā Bērnu aiz-
sardzības diena, tāpēc būtu jauki, ja 
vecāki šajā dienā atliktu malā savas 
lielo cilvēku rūpes, un visu dienu 
veltītu bērniem – kaut vai kopā 
aizejot uz   pludmales akvaparku, 
kurš tieši šajā dienā uzsāks savu 
18.sezonu.

Bet 2.jūnijā mazos ventspilniekus 
un viņu vecākus gaida Bērnu pil-
sētiņā, kur pulksten 11 deju skolas 
„KSENIA PATOKINA DANCE” audzēk-
ņi no pašiem mazākajiem līdz jau-
niešiem Ksenijas Ņikuļinas vadībā  
iedejos sesto atskaites koncertu. 
Savukārt trijos pēcpusdienā Bērnu 
parkā “Fantāzija” norisināsies jaut-
ra rotaļu programma “Stāsts par 
kaķa asti”.

2.jūnijā vērts doties arī uz Ventspils 
novada Zūrām, kur notiks Ventspils 
novada bērnu svētki. Programma 
plaša un interesanta. Koncertā pie-
dalīsies Vārves pagasta deju kolek-
tīvs “Vāruvīte”, Ances pamatsko-
las bērnu deju kolektīvs, Tārgales 
pamatskolas popgrupa “Jautrā vara-
vīksne”, solists Haralds Ekmanis 
un Piltenes vidusskolas 2.klases 
ansamblis. Pasākuma laikā varēs 
vērot arī cirka izrādi, iesaistīties cirka 
darbnīcās, doties izjādēs ar zirgiem, 
izmantot piepūšamās atrakcijas, pie-
dalīties spēlēs un rotaļās, arī jautrās 
sportiskās izklaidēs kopā ar zumbas 
pasniedzēju Agati Hartmani.Uz svēt-
kiem aicināti bērni no visa novada, 
ciemos gaidīti arī ventspilnieki. 

Lai gan šopavasar maijs ir kaprīzs kā reti 
kad – jūlijam raksturīga tveice mijas ar 
oktobrīgi vēsiem lietiem un vējiem –, 
tomēr nav trūcis arī īsti jauku dienu, kad 
tā vien gribas sprukt laukā no mājām un 
doties ārā no pilsētas, kur zaļā zālē var 
staigāt, sēdēt vai gulēt pēc sirds patikas, 
ieelpot jauno lapu un ziedu smaržu, 
smieties, sapņot, atpūsties un, protams, 
pa starpām iebaudīt ko garšīgu.

Ventspils skolēni izbraukumā Kaziņmežā. 20. gs. 20. gadi.

Brauksim zaļumos!

V 
ecu ļaužu atmiņas, nostāsti un 
dažādi vēstures avoti liecina, ka 
šāda vēlme, īpaši pavasaros, nav 
bijusi sveša arī tiem ventspilnie-
kiem, kuri dzīvoja pirms simt un 

vairāk gadiem. Tieši otrādi – mūsu senči šo 
vienkāršo izpriecu piekopa jo sirsnīgi. Tagad 
mēs parasti sakām „braukt piknikā”, – pieli-
pis tas angļu vārdiņš, laikam tāpēc, ka „pik-
niks” izklausās tik draiski un omulīgi. Taču 
viņi – mūsu vecvectēvi un vecvecmāmi-
ņas – tādu vārdu nezināja, tāpēc sacīja īsi 
un skaidri: „Brauksim zaļumos!” Zaļumos 
– tas ir ārā no pilsētas, kaut arī tad tā bija 
tīri zaļa, turklāt krietni mazāka nekā tagad, 
tāpēc lauku zaļums ātri vien sasniedzams, 
pat kājām ejot. Tomēr parasti zaļumos devās 
braukšus. Ja ģimenei bija pašiem savi rati 
ar zirdziņu, brauca tajos; sakāpa lieli un 
mazi, līdzsaņēmušies villdrānas un deķus, 
ko paklāt, un azaida grozus. Ja pašiem sava 
braucamā nebija, pasauca ormani. Prieks, 
protams, dārgāks, bet pāris reizes gadā var 
pieciest. 

Mūsdienu piknikos braucēji ģērbjas vien-
kārši un praktiski – pavalkāti džinsi, krekliņi, 
audekla jakas, ērti sporta apavi. Pirms 100 
gadiem šai ziņā bija cita pieeja – ģērbās teju 
vai labākajās drēbēs. Kungiem salmu cepu-
res vai vismaz jaunas žokejnīcas, „džimmi” 
kurpes, gaišas vai pat baltas bikses, dāmām 
– rišainas blūzītes, moderni šaurie svārki (lai 
pārkāptu nokritušam kokam, bija jāsagriežas 
sāniski), mežģīņu vai paštamborēti cimdi, 
saulessargi un katrā ziņā puķēm un len-
tēm rotātas cepurītes. Pat zvejnieku sievām, 
lai vai bez cimdiem un saulessarga, tomēr 
cepurei galvā jābūt! 

Neatņemama zaļumu brauciena sastāv-
daļa bija uzkodu un dzērienu grozi. Grilus 
un mangalus tolaik nepazina, tāpēc viss, kas 
bija cepams, izcepts jau mājās. Kāda veca 
māmiņa, tolaik Jaunības draugu biedrības 
kora dziedātāja, reiz stāstīja: „Kad brauca 
zaļumos, tad jau iepriekšējā dienā sacepa 
speķraušus un plātsmaizi. Uz Vasarsvētkiem 
sanāca plātsmaize ar rabarberiem vai biez-
pienu ar cukuru un kanēli. Līdzi ņēma arī 
maizes kukulīti, kummiņā sviestu, citreiz 
cieti novārītas olas. Ja gribēja pavisam smal-
ki, tad bija izcepta vista un buntīte redīsu. 
Bet tas bija reti, biežāk kurvī lika pepinā-
tas reņģes; ar kālu (30 gab.) pietika visai 
ģimenei. Priekš bērniem maza tūtiņa lēto 
bonbongu. Vīri jau gribēja alu, sieviešiem 

pietika ar zelceri vai limonādi. Nobrauca 
kādā smukā vietā – vai nu mežmalā, vai pie 
Ventas, vai dīķiem, izkrāmēja mantas. Paši 
sēdēja uz deķiem, priekš ēdiena ņēma līdzi 
galdautu, smuku, lai nav kauns, ja kādi iet 
garām. Pēc ēšanas gāja staigāt vai pabradāt 
pa ūdeni. Tāda peldēšanās gandrīz plikiem 
tolaik nebija modē. Saplūca lauku puķītes, 
salasīja zālītes, ko žāvēt tējām.”

Zaļumos brauca ne vien ģimenes, bet arī 
lielas grupas. Piemēram, kāda no daudzajām 
Ventspils biedrībām ik pa laikam organizē-
ja zaļumu braucienus vai nu pajūgos, vēlāk 
arī automobiļos, vai ar kuģīti pa Ventu līdz 
kādam romantiskam stūrītim. Ļoti iecienītas 
vietas bija Piltenes pilsdrupas, Zlēku Pavenšu 
pilskalns, Vendzavas. Biedrību organizētajos 
braucienos nereti aicināja līdzi arī aktierus, 
mūziķus, dziedātājus, kas izklaidēja publiku 
ar priekšnesumiem. 

Lūk, paziņojums par šādu pasākumu, ko 
1913. gadā rīkojusi Ventspils Skatuves bied-
rība: „Izbraukums zaļumos uz Pilteni pie 
jauka laika notiek ceturtdienas rītā plkst. 
9. Piestāsies ceļā pie tilta, pie Bermana 
koku zāģētavas, pie Pohles ķieģeļu cepļa. 
Izbraukums apsola daudz patīkamu brīžu. 

Līdzi brauc bezalkoholiska bufe-
te. Biļetes laikā jāiegādājas 
pie Vittes kunga Pils ielā 16. 
Nobrauks no Mācītāja lunkas.” 
(Jāatgādina, ka „pie tilta” nozī-
mē veco plostu, vēlāk pontonu 
tiltu tag. Sarkanmuižas dambja 
galā, pirms pagrieziena; Mācītāja 
lunka – Ventmalas posms pretī 
Ūdens ielai).

Kā tad šajā zaļumu braucie-
nā gājis? Par to stāsta „Ventspils 
Apskatā” ievietotā koresponden-
ce: „Tvaikonis „Celms” ar prāmi 
varēja nobraukt tikai līdz Zūrām, 
jo Venta dažās vietās palikusi ļoti 
sekla, un tādēļ tvaikonītim vaja-
dzēja apstāties un līdzbraucējus 
izsēdināt malā. No Zūrām līdz 
Piltenei zaļumniekus nogādāja ar 

zirgu pajūgiem. Lai gan dalībnieku varēja būt vai-
rāk, tomēr tie, kuri bij' pieteikušies, ar laukos pava-
dīto dienu ļoti apmierināti un pilsētā atgriezās jau 
melnā tumsā.”

Kolektīvus izbraucienus zaļumos rīkoja arī iestā-
des – banka, slimokase, laikraksta redakcija, tirdz-
niecības un ražošanas uzņēmumi.

Varbūt tas dažu pārsteigs, bet lielo uzņēmumu 
rīkotie izklaides un zaļumu braucieni strādājošajiem 
nebija nekāda ārkārtas parādība. Piemēram, 1913. 
gada jūnija sākumā koktirgotāju firma „Brahļi Kahn” 
aicināja visus savu zāģētavu strādniekus kopā ar 
ģimenēm piedalīties tādā jaukā pasākumā. „Firma 
pēc iepriekšēju gadu paraduma arī šogad saviem 
strādniekiem sarīkoja par brīvu izpriecu, izbraukda-
ma ar strādniekiem un viņu ģimenēm zaļumos pa 
Ventas upi. Ēdiens, dzēriens, mūzika u.t.t. tika dots 
par brīvu. Teicama parādība starp darba devēju un 
strādniekiem,” rakstīja „Ventspils Apskats”.

Čakli zaļumu braucienu rīkotāji bija arī Ventspils 
ugunsdzēsēji; tie, kuri tajos piedalījās, varēja izbau-
dīt „pažarnieku” iecienīto un apmaksāto „ragu” 
(resp. pūšamo instrumentu) pūtēju priekšnesumu 
un veldzēties pie tradicionālās alus muciņas.

Ļoti skaistus zaļumu braucienus rīkoja Zvejnieku 
sabiedrība. Protams, tikai laivās, kas Vasarsvētkos 
un Līgo vakarā bija rotātas lapu un puķu vītnēm. 
Pušķoto laivu flotile devās augšup pa Ventu, ska-
not dziesmām un mūzikai, jo katrā laivā bija ja ne 
savs ermoņiku spēlētājs, tad vismaz viens „blumī-
zera” (mutes harmonikas) virtuozs. Pats par sevi 
saprotams, ka zvejnieku zaļumu groziņos netrūka 
ne pepinātu reņģu, ne lucīšu un citu jūras kārumu, 
kazi, kādam aizgādā bija arī mazs nēģu kubliņš. Vēl 
rupja maize un sviests – un, kā saka Mārtiņš Rītiņš, 
– kas var būt labāks par šo!

Zaļumu svētkus rīkoja arī īpaši bērniem. Galvenie 
organizatori – Jaunības draugu biedrība, dažādas 
labdarības biedrības, skolotāji un ev. lut. baznī-
ca ar leģendāro mācītāju Grīnbergu priekšgalā. 
Tālaika neizlutinātajiem zēniem un meitenītēm 
kopīgs izbrauciens ar kuģīti vai zirgu pajūgiem uz 
Popes pilskalnu vai Staldzenes jūrmalu bija neaiz-
mirstams notikums, un visu turpmāko gadu varē-
ja atcerēties zaļumu rotaļas, dziesmas, skraidīšanu 
un lēkāšanu, un jauko noslēgumu pie ugunskura ar 
ogu maizes un dzērveņu dzēriena baudīšanu. 

ātri, droši un kvalitatīvi pakalpojumi
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A U N S
Ja iespējams – paņem atvaļinājumu un dodies ceļojumā, bet pirms 
aizbraukšanas gan pārliecinies, vai visas darba un privātās lietas 

sakārtotas. Ja nekur neplāno doties, tad brīvo laiku velti saimniecības dar-
biem mājās. Īstais brīdis sarīkot ģenerāltīrīšanu, izmest vai nodot labdarībai 
nevajadzīgās lietas un ielūgt draugus uz ballīti.

V Ē R  S I S
Samērā saspringts laiks. Steidzami būs jāpaveic vairāki darbi un 
tas var radīt stresu. Kā jau pats esi novērojis, labāks rezultāts ir 

tad, ja tevi neviens nesteidzina. Veiksmīgs periods darīšanām ar ārzemēm 
un interesantiem sadarbības projektiem. Taču pievērs uzmanību tam, kāds ir 
atalgojums vai bonusi. Nedēļas nogalē kaut kur aizbrauc.

D V Ī  Ņ I
Pratīsi atstāt labu iespaidu un ar nevainojamām manierēm ieka-
rot līdzcilvēku simpātijas. Veiksmīgi nokārtosi visdažādākos lietiš-

ķos jautājumus. Tajā pat laikā privātajā dzīvē jāgādā par saskaņu. Ja viedokļi 
atšķiras, esi tolerants pret otrās pusītes domām. Brīvajiem ļaudīm, iespējams, 
jāmaina attieksme sirdslietu jautājumos.

V Ē  Z I S
Pastāv iespējas palielināt ienākumus, bet jārēķina līdz izdevumi. 
Ja brīvdienās dodies iepirkties, nepērc lietas, kas šobrīd nav vaja-

dzīgas. Atlaižu vilinošie piedāvājumi var sajaukt galvu. Darbā vai biznesā ir 
vērts apsvērt jaunu projektu realizēšanu. Kaut arī tev ir pieredze, der ieklau-
sīties ieteikumos. Skats no malas palīdzēs saskatīt nianses. 

L A U  V A
Šobrīd ir lieliskas iespējas izcelties darbā, pakāpties pa karjeras 
kāpnēm vai attīstīt privāto biznesu. Galvenais neļaut vaļu emo-

cijām, kas nereti pavada subjektīvus secinājumus un aplamus lēmumus. Ar 
kādu attieksmi izturēsies pret cilvēkiem, to pašu saņemsi pretī. Vairāk smaidi 
un saskati pozitīvo, tad pretī smaidīs gan veiksme, gan mīlestība.

J A U N A V A
Brīvdienās daudz prieka sagādās tikšanās ar draugiem, ballīte, 
kluba vai koncerta apmeklējums. Brīvajiem ļaudīm pasākumu laikā 

var rasties simpātijas. Savukārt darījumu cilvēkiem pastāv iespēja izveidot 
izdevīgas pazīšanās. Tava akurātā pieeja nesīs panākumus darbā. Vari ķerties 
pie jauniem projektiem vai manīt darbavietu.

S V A  R I
Ja profesionālajā jomā vai biznesā kaut kas neies, kā plānots, gara-
stāvoklis būs sabojāts. Atceries, ka nevajag uztraukties par situāci-

jām, kuras nevari ietekmēt. Gan jau ar laiku viss sakārtosies. Brīvo laiku velti 
mājas dzīvei, ģimenei un mīļotajam cilvēkam – viņiem tu šobrīd esi vaja-
dzīgs. Brīvdienas paies jaukā un sirsnīgā kopā būšanā.

S K O R  P I  O N S
Var rasties vēlme mainīt darbu, pievērsties citai nozarei, veidot biz-
nesu, uzsākt kaut ko pavisam jaunu. Galvenais nepārsteigties un 

nepārrēķināties naudas lietās. Vajag rūpīgi visu izplānot, jo plāni var izrādīties 
lielāki nekā iespējas. Brīvbrīžos vairāk laika velti mīļotajam cilvēkam, attiecī-
bām, izdomājiet kopā kaut ko romantiski aizraujošu.

S T R Ē L  N I E K S
Virzoties soli pa solim uz priekšu profesionālajā jomā, papildināsi 
sava maciņa saturu un nostabilizēsi ienākumus nākotnē. Kaut arī 

sākotnēji var likties, ka ideja ir grūti realizējama, nenolaid rokas. Detalizēti 
aprēķini parādīs, ka tas viss ir iespējams. Nedēļas nogali pavadi kopā ar 
ģimeni, satiecies ar radiniekiem.

M E  Ž Ā  Z I S
Autoritātes nostiprināšanas laiks. Pārsvarā veiksme būs ar tevi un 
viss virzīsies uz priekšu kā iecerēts. Ja arī radīsies kādas sīkas prob-

lēmas, tu spēsi tās atrisināt. Tavs padoms un viedoklis noderēs arī radiem, 
draugiem, kolēģiem. Brīvajiem ļaudīm sirdslietās iespējami interesanti pie-
dzīvojumi. Viens mirklis un viss sagriežas kā krāsainā karuselī.

Ū D E N S  V Ī R S    
Labi sapratīsies ar cilvēkiem un iegūsi domubiedrus. Darbā jāuzma-
nās no strīdiem – turies tālāk, ja citi skaidro savas attiecības. Kā jau 

zināms, parasti tiek tam, kurš gadās pa vidu. Nedēļas nogale lieliski piemē-
rota ģenerāltīrīšanai un dārza svētkiem vai draugu ballītei. Izmēģini jaunas 
pavasara ēdienu receptes.

Z I  V I S
Sirdī pavasarīgas noskaņas un ilgas pēc lidojuma pussolīti virs 
zemes. Ja tev ir otrā pusīte, dodieties brīvdienās romantiskā 

izbraucienā. Brīvajiem ļaudīm iespējama iepazīšanās, kas saviļņo visas dvē-
seles stīgas. Nākamajā darba nedēļā dienas ritēs samērā mierīgi, ja vien pats 
neslinkosi un neatstāsi kādus darbus uz pēdējo brīdi.
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Draudzene jubilārei 
pēc viņas ballītes:
– Tu savā dzimšanas dienā 
biji visskaistākā! Es tikai 
nevaru saprast, kur tu 
tādus ciemiņus savāci?

Luksusa restorānā ienāk smo-
kingā ģērbies apmeklē-
tājs un apsēžas pie galdi-
ņa. Piesteidzas oficiants:
– Varbūt ko iedzersiet, kungs?
– Nē, paldies! Vienreiz mūžā 
pamēģināju, palika nelabi!
– Varbūt cigāru?
– Nā, paldies. Jaunībā vien-
reiz pamēģināju, galīgi nepa-
tika. Man te ar dēlu tik-
šanās norunāta...
– Atvainojiet! Ja visu esmu 
pareizi sapratis, dēls 
jums arī ir vienīgais...

Gadu pēc kāzām pie savedējas 
atnāk bijušais līgavainis: 
– Ziniet, esmu bezgala laimīgs, 
ka sievu man izvēlējāties jūs. 
– Kāpēc?  
– Tikai no domas, ka esmu viņu 
izvēlējies pats, es nomirtu.

Vīrs ar sievu makšķerē. Pēc 
kāda laika sieva jautā;
– Cik maksā tā sarkanā mantiņa?
– Pludiņš? Piecdesmit cen-
tus. Kāpēc jautā?
– Palikšu tev parādā – 
manējais nogrima!

Sarunājas divas draudzenes: 
– Kā es tevi apskaužu! Tavs pui-
sis pret tevi ir tik uzmanīgs,  
laipns, vienmēr tevi uzklausa, 
dāvina dārgas dāvanas. Es tikai 

nesaprotu vienu – kāpēc tu ar 
viņu neprecies? 
– Tāpēc, ka gribu, lai arī nākot-
nē tas viss turpinātos.

Pircējs aptiekā:
– Meitenīt, kādi jums 
ir prezervatīvi?
– Ar zemeņu garšu, ar aveņu 
garšu un pat ar banānu garšu.
– Sasodīts, es taču netai-
sos kompotu vārīt...

Mēs ar viņu tiekamies tikai 
trešo mēnesi, un viņš jau 
vēlas iepazīties ar manu ģime-
ni! Pat nezinu, ko lai dara! 
Bērni ir pie vecmāmiņas, 
bet vīrs – komandējumā!

Sašutusi meiča stās-
ta draudzenei:
– Es nekad vairs neflirtēšu ar 
aktieriem! Nepaguvu tā pa īstam 
iepazīties, kad viņš jau bija ies-
lidinājis roku svārku šķēlumā.
– Ceru, ka tu viņam 
iekrāvi pa ģīmi?
– Protams! Bet viņš pļau-
ku noturēja par aplau-
siem un kļuva vēl drošāks.

Restorāna klients:
– Oficiant, ko jūs ieteik-
tu pie jūsu firmas ēdiena – 
sarkano vai balto vīnu?
– Vai jūs esiet kopā ar to dāmu?
– Jā.
– Ar to, kura aizgāja dejot?
– Jā.
– Es jums ieteiktu šņabi.

Gardēžu klubā kārtējais saiets. 
Tiek degustēti vīni un dažādas 

delikateses. Viens no biedriem 
paziņo, ka aizsietām acīm spēj 
noteikt jebkura dzēriena marku, 
ražotāju un izlaiduma gadu. Otrs 
piedāvā derības. Sākas pārbau-
de. Viena glāze, otra, trešā, des-
mitā un bez mazākās kļūmes. 
Liekas, ka uzvara būs neapstrī-
dama, tomēr ar kādu dzērienu 
sanāk aizķeršanās. Degustētājs 
ilgi osta glāzes saturu, ieņem 
malciņu, cītīgi skalo pa muti, 
norij, tad atkal atkārto visu vēl-
reiz, un pēkšņi nelabi iebļaujas:
– Tas taču ir urīns! Svaigs!
– Divi komponenti nosauk-
ti precīzi, bet jūs solī-
jāt nosaukt arī ražotāju!

Jaunais krievs jautā otram:
– Vai tad tu ģitāru vairs 
nemācies spēlēt?
– Es to nevaru – ģitārai ir 
sešas stīgas, bet manai 
rokai tikai pieci pirksti!
– Jā... Tad iedomājies, kādi 
gan mutanti spēlē klavieres!

Dakter, sakiet man taisnību, 
apsolu, ka reaģēšu mierīgi… 
Vai drīz man būs jāiet uz darbu?

Restorāna apmeklē-
tājs pārmet oficiantam:
– Jūsu atnestajai vis-
tai ir tikai viena kāja!
– Vai tad jūs gribē-
jāt viņu uz deju lūgt?

– Dakter, vienam manam drau-
gam ir problēmas... 
– Nu ko, lai būtu. 
Velciet nost bikses, parā-
diet to savu draugu.

NO IEDZĪVOTĀJU JAUTĀJUMIEM OFICIĀLAJĀ PORTĀLĀ VENTSPILS.LV:

Ciemiņi Lielo ziedu gotiņu jau nodēvējuši par aklo gotiņu, joj tai tiešām nav acu. Tagad notiek tās atjauno-
šana, varbūt tomēr var izveidot acis? Lai arī kāda tur būtu mākslinieka iecere, ar acīm tā izskatītos labāk. 
Tas taču ir viens no pilsētas simboliem, bet tagad drīzāk izskatās pēc sociālās palīdzības lūdzēja. Gotiņai 
acis ir nepieciešamas.

PILSĒTAS DOMES ARHITEKTŪRAS UN PILSĒTBŪVNIECĪBAS NODAĻAS ATBILDE:

Informējam, ka Ziedu gotiņa ir pabeigts vides objekts – mākslas darbs, kā to ir iecerējuši tās izveides autori. 
Ziedu gotiņas acis ik gadu tiek simboliski veidotas no stādāmajiem ziediem. Šobrīd ziedu gotiņas rekons-
trukcija ir noslēgusies, un izmaiņas tās veidolā netiks veiktas.

• • •
REDAKCIJAS PIEBILDE. 

Vecos laikos teica: māksla pieder tautai. Tagad tautai tā nepieder, toties mākslas darbiem arvien biežāk 
nepieciešams garš un izvērsts skaidrojums – kas īsti ar mākslinieka galvā tapušajām domām, idejām un 
izpildījumu ir domāts. Līdz šim uzskatījām, ka pilsētas govis ir tādi kā vienkārši un saprotami vides objekti. 
Bet varbūt Aklā gotiņa ir kas īpašs, ar slēptu dziļi filozofisku vēstījumu pilsētniekiem un Ventspils viesiem? 
Un galu galā taisnīguma un taisnās tiesas simbols Temīda taču arī ir akla... Un nekas. Visiem patīk.



ОВЕН
Если возможно, возьмите отпуск и отправьтесь в путешествие, но перед 
этим убедитесь, что все важные дела приведены в порядок. Если вы не 
планируете никуда отправляться, то посвятите свое свободное время хозяй-

ственным хлопотам. Подходящий период для генеральной уборки, можно выбрасы-
вать или отдавать ненужные вещи, хорошо было бы устроить дружескую вечеринку. 

ТЕЛЕЦ
Достаточно напряженный период. Придется срочно заняться одновре-
менно несколькими вопросами, что может создать стресс. Как вы уже 

сами успели убедиться, наилучшего результата можно добиться, когда вас никто не 
торопит. Успешный период для зарубежных сделок и интересных проектов. Однако 
не забывайте обращать внимание на то, как оплачиваются ваши усилия. В выходные 
стоит куда-нибудь поехать. 

БЛИЗНЕЦЫ
Вы сумеете произвести хорошее впечатление и благодаря безупречным 
манерам завоюете симпатии окружающих. Удастся уладить различные 

деловые вопросы. В то же время в личной жизни необходимо позаботиться о взаимо-
понимании. Если точки зрения расходятся, будьте толерантны к мнению своей поло-
винки. Свободные представители знака, возможно, должны будут изменить свое отно-
шение к сфере романтических отношений. 

РАК 
Существует возможность увеличить доход, но нужно следить за расхо-
дами. Если в выходные вы отправляетесь за покупками, то не покупайте 

вещей, в которых нет необходимости в данный момент. Скидки могут вскружить вам 
голову. На работе стоит задуматься о реализации новых проектов. Несмотря на то что 
у вас имеется опыт, стоит прислушаться к советам. Взгляд со стороны поможет разо-
браться в нюансах.  

ЛЕВ
Прекрасная возможность проявить себя на работе, подняться по служеб-
ной лестнице или развивать частный бизнес. Главное не давать волю 

эмоциям, которые нередко сопровождают субъективные выводы и неверные реше-
ния. Каким будет ваше отношение к окружающим, такое же отношение вы получите в 
ответ. Больше улыбайтесь и акцентируйте внимание на положительном, тогда и вам 
улыбнется удача и любовь. 

ДЕВА
B выходные вам доставит радость встреча с друзьями, посещение вечерин-
ки, клуба или концерта. Свободные представители знака во время меро-

приятий могут встретить человека, к которому возникнет симпатия. В свою очередь, 
у деловых людей появится возможность завязать нужные знакомства. Благодаря 
вашей осторожности вы сможете добиться успехов на работе. Можно начинать новые 
проекты или сменить место работы. 

ВЕСЫ
Если в профессиональной сфере что-то пойдет не так, как планирова-
лось, ваше настроение будет испорчено. Помните, что не нужно беспо-

коиться по поводу ситуаций, на которые вы не можете повлиять. Со временем все 
уладится. Свободное время лучше посвятить домашним хлопотам, семье и люби-
мому человеку – сейчас вы им необходимы. Выходные вы проведете вместе в сер-
дечной обстановке. 

СКОРПИОН
Может возникнуть желание сменить работу, обратиться к другой отрасли, 
начать бизнес, попробовать сделать что-то новое. Главное не просчитать-

ся. Необходимо все тщательно спланировать, так как планы могут быть более гран-
диозными, чем возможности. В свободное время следует больше внимания уделить 
любимому человеку, отношениям, придумать что-то романтичное и увлекательное. 

СТРЕЛЕЦ
Шаг за шагом двигаясь вперед в профессиональной сфере, вы попол-
ните содержимое своего кошелька и стабилизируете доходы в будущем. 

Несмотря на то что поначалу может показаться, что идею будет трудно реализовать, 
не опускайте рук. Детальный расчет покажет, что все возможно. Выходные лучше про-
вести с семьей, встретиться с родственниками. 

КОЗЕРОГ
Время укрепления авторитета. Удача будет на вашей стороне, все пойдет 
по плану. Если даже и возникнут какие-либо мелкие проблемы, вы сможе-

те их решить. Ваши мнение и совет пригодятся друзьям, родственникам и коллегам. 
У свободных представителей знака возможны интересные романтические приключе-
ния. Один момент – и вас закружит в разноцветной карусели. 

ВОДОЛЕЙ    
Вас ожидает полное взаимопонимание с окружающими, встретите едино-
мышленников. На рабочем месте остерегайтесь ссор – держитесь подаль-

ше, когда другие выясняют отношения. Как известно, обычно достается тому, кто 
попался под руку. Выходные прекрасно подходят для генеральной уборки и пикника в 
саду или дружеской вечеринки. Опробуйте новые весенние рецепты. 

РЫБЫ
На душе – весна, вы стремитесь приподняться над землей, пусть даже 
на полшага. Если у вас есть вторая половинка, хорошо бы отправиться 

в романтическое путешествие. У свободных представителей знака возможно знаком-
ство, которое взволнует до глубины души. Предстоящая рабочая неделя будет срав-
нительно спокойной, если только вы сами не станете лениться и не отложите дела на 
последний момент. 
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- Вот если бы вы распоряжались деньгами, кому 
бы их отдали? Тем, кто их проест-пропьет или 
тем, кто их вложит в недвижимость, образование 
детей, на красивых женщин в конце концов? 
- Конечно вторым! 
- Все. Голосование по применению средств 
Пенсионного Фонда считаю закрытым.

Во времена пейджеров. 
Клиент: 
- Девушка, скажите, вы конфиденциальность 
сообщений соблюдаете? 
Оператор: 
- Конечно! 
Клиент: 
- Тогда передайте абоненту: «Вася, 
забери труп из машины»

Здравствуйте доктор, мы вам звоним из 
Нурсултана. 
- Как это?- Ну мы живем в Нурсултане. 
- Глисты что ли?

Рыцарский турнир. 
Слева – рыцарь с двухметровым копьем. 
Справа – мужик без доспехов, с одним кинжалом. 
Понеслись, мужик запускает кинжал,  
рыцарь падает.  
Мужик подъезжает к принцессе, преклоняет  
колено: 
- Ну, теперь-то ты, дура, поняла, что важен 
не размер, а умение пользоваться?

- Почему ты назвал сына Буратино? 
- Когда я его строгал, жена лежа-
ла бревно-бревном!

- Раньше у меня были проблемы с алкоголем. 
- Серьёзно? Какие? 
- Мне не нравился вкус.

- Потерпевший, вы можете составить список укра-
денных из квартиры вещей? Деньги, драгоценно-
сти... 
- Все деньги на месте, шкатулку с побрякушками 
жены даже не пытались открыть, пропал только 
перфоратор. 
- Ясно, дело можно закрывать. Петрович, 
вызывай группу захвата в соседнюю квар-

тиру, будем брать подозреваемого.

- Милая, а кто у тебя был до меня? 
- Ты у меня, как Юрий Гагарин. 
- В смысле, первый?! 
- Да, если не считать нескольких собак.

Сейчас азиатский продавец поделился восточной 
мудростью. 
Отогнал каких-то пьяных, повернулся ко мне и 
говорит: 
- Женщины – они как кошки... 
Я замер, выражая почтение. Мол, продолжайте, 
сенсей! 
Он помолчал и закончил: 
- Много их.

Фраза: «ты последний человек, которому я хотел 
бы сделать больно» наталкивает на две мысли: 
1. У человека есть такой список. 
2. Я в этом списке.

- Дорогой, а ты мусорное ведро выбросил? 
- Сделал, как ты сказала, а куда 
теперь мусор складывать?

Кабинет психиатра. В дверь на коленках вползает 
пациент и рычит: 
- Рррррррр! Ыыыыыыы! 
Психиатр: 
- Вы с ума сошли! У меня обед.

- Почему женатые мужики толстеют? 
- Холостяк приходит вечером домой, заглядывает 
в холодильник, 
видит что у него там, и с горя идет спать. 
А женатик приходит вечером домой, заглядывает 
в постель, 
видит что у него там, и с горя идет к холодильнику.

Жена мужу: 
- За мной ухаживали самые красивые и богатые 
кавалеры – не то, что ты! 
- Они были ещё и умней меня – 
они на тебе не женились.

- Дорогая, если мы немедленно не пое-
дем домой, я найду в этом магазине дру-
гую женщину и поеду домой с нею...

АНЕКДОТЫ

ИЗ ВОПРОСОВ ЖИТЕЛЕЙ НА ОФИЦИАЛЬНОМ ПОРТАЛЕ VENTSPILS.LV:
Гости Большую цветочную корову уже назвали слепой коровой, потому что у неё действительно нет глаз. 
Сейчас производится обновление коровы, тогда, может быть, ей всё же можно сделать глаза?  Каким бы не 
был замысел художника, но с глазами корова выглядела бы лучше. Это ведь один из символов города, а 
сейчас она скорее выглядит как просительница социальной помощи.  Коровке глаза необходимы. 
ОТВЕТ ОТДЕЛА АРХИТЕКТУРЫ И ГОРОДСКОГО СТРОИТЕЛЬСТВА ГОРОДСКОЙ ДУМЫ: 
Информируем, что Цветочная корова – законченный объект среды, произведение искусства, как его заду-
мали авторы его создания. Глаза Цветочной коровы ежегодно символически создаются из высаживаемых 
цветов.  В настоящее время реконструкция Цветочной коровы завершена, и изменения в её облике произ-
водится не будут.  

• • •
ПРИМЕЧАНИЕ РЕДАКЦИИ: 
В старые времена говорили: искусство принадлежит народу. Сейчас народу оно не принадлежит, зато про-
изведения искусства всё чаще требуют длинного и развёрнутого пояснения – что действительно подразуме-
валось под возникшими в голове художника мыслями, идеями и исполнением. До сих пор мы считали, что 
городские коровы – это простые и понятные объекты среды.  Но, может быть, Слепая корова – это что-то 
особенное, со скрытым глубоко философским посланием горожанам и гостям города? И, в конце концов, 
символ справедливости и правосудия Фемида ведь тоже слепая… И ничего. Всем нравится.
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держки для детей с особыми потребностями «Цимдиньш» 
могут хоть на несколько часов ощутить чувство дома, кото-
рое ранее, возможно, было им неизвестно, своими руками 
создавая, выпекая и затем совместно лакомясь чудесным 
хлебом, что для многих – нечто ранее неизведанное. И не 
только они – «Ramalа» посещают воспитанники местных 
детских садов и школ, семьи с детьми, здесь празднуются 
свадьбы, дни рождения, девичники и мальчишники, юбилеи, 
когда все присутствующие могут полакомиться собственно-
ручно испеченным хлебом. 

РАЗГЛЯДЕТЬ ДУШУ ЗА ВНЕШНЕЙ ОБОЛОЧКОЙ 
Рута рассказывает, что основная идея предприятия поза-

имствована в Болгарии, в «Доме хлеба», где она прошла 
соответствующий курс обучения.  

«Суть терапии хлебом в том, чтобы люди собирались, 
вместе пекли, а затем делились хлебом, таким образом, 
способствуя взаимному доверию. В Болгарии мы опробо-
вали, но в Вентспилсе еще не предлагаем выпекать хлеб 
в полной темноте – когда нужно работать с незнакомыми 
людьми, общаясь лишь при помощи слов и получая пред-
ставление о собеседнике лишь по тембру его голоса. Когда с 
глаз снимается повязка, человек, который в беседе вызывал 
симпатию, визуально может совершенно не соответствовать 
полученному о нем представлению. Так мы убеждаемся, 
насколько большое значение мы придаем внешнему облику 
и не ценим, когда невзрачный человек рядом с нами созда-
ет для себя и окружающих нечто важное», – директору, кото-
рая имеет богатый опыт административной и хозяйствен-
ной деятельности, не чужды и философские размышления, 
которые часто становятся основой для дальнейших дей-
ствий. Еще задолго до начала «терапии хлебом» в октябре 
прошлого года у многих маленьких клиентов «Паспарне» 
была возможность посещать сеансы канистерапии, рейтте-
рапии, музыкальной терапии орфф, получать индивидуаль-
ную помощь психологов и социальных консультантов.  

В ЗАЩИТНОЙ СКОРЛУПЕ МОЛЧАНИЯ 
«К сожалению, этого почти всегда слишком мало, чтобы 

вернуть к полноценной жизни пострадавших от разнообраз-
ного, можно сказать, рафинированного насилия, которое 
характерно для нашей современности: душевные травмы 
обычно не заживают, особенно если они нанесены в детстве 
или подростковом возрасте», – Рута признает, что косвенно 
это оставляет отпечаток и на специалистах «Паспарне», так 
как бесконечно тяжело добиться того, чтобы работнику цен-
тра доверился ребенок, переживший физическое, тем более 
сексуальное насилие. Чувствуя неловкость за свое бесси-
лие, за скорлупой молчания прячутся и взрослые, особен-
но неопытные, полностью зависимые от агрессивного мужа 
молодые мамочки», – Рута признает, что в основе этого 
зачастую незнание своих прав, и после беседы со специали-
стами центра многие ранее не защищенные и слабые суще-
ства возвращают себе самоуважение и жизненную силу, и 
это приносит чувство удовлетворения.  

Директор признает, что в ее должностные обязанности 
не входят регулярные и тесные контакты с клиентами цен-
тра, поэтому она не чувствует, что эмоционально сломлена 
на работе.  

«Я учусь сама и пытаюсь своим дать совет, как пережи-
тое на работе не брать с собой домой. Это легко сказать, 
но сложно сделать. В том числе, в прямом смысле, в чем я 
убедилась лично. За эти годы мы принимали в свою семью 
на различные периоды семерых маленьких клиентов кри-
зисного центра, пока юридически упорядочивали их даль-
нейшую жизнь – в детский дом, обратно к родителям, под 

опеку или на усыновление. Очень хотелось некоторых из 
них оставить, но я осознаю, что наша семья из-за работы не 
может уделить время их воспитанию», – директор благодар-
на близким, что они с пониманием и добротой приняли детей 
в своем доме в Галиньциемсе. Так же поступали и другие 
работники центра.      

ИДЕЙНЫЙ ЛИДЕР
«Я не могу сказать, что мне с детства хотелось и прихо-

дилось применять свою энергию для защиты более слабых, 
так как мы с братом Робертом росли в очень позитивной 
семье рабочих в Ливаны, в детском саду и школе я также не 
принимала участия в конфликтах. Однако мне всегда нрави-
лось придумывать что-то новое в играх, позднее в школе и 
общественной работе, и вызывало радость то, что я могла 
увлечь за собой остальных», – Рута с радостью вспомина-
ет, как, стараясь не увязнуть в идеологии того времени, в 
средней школе она руководила комсомольской организаци-
ей и старалась быть «идейным лидером», так как это было 
дополнительной возможностью интересно проводить время 
вместе со сверстниками. Рута рада тому, что прежняя сме-
лость взять на себя риск и стремление к новому и необыч-
ному сохранились на протяжение всей жизни.  

«После средней школы я пошла учиться на известный 
своими вольнодумцами географический факультет. Была 
мысль работать в школе, но уже во время практики я поня-
ла, что это не моя сфера, слишком однообразной и сте-
рильной казалась среда образовательного учреждения в 
то время. Однако географический факультет научил меня 
самостоятельности, к тому же, там я встретила своего буду-
щего мужа – Артиса из Вентспилсского края. На втором 
курсе я сменила фамилию с Малниеце на Шенкевица, а 
дипломы получать мы отправились уже втроем, вместе с 
нашим двухлетним сыном Янисом. Такое имя ему было дано 
в честь «больших Янисов» моего рода, отца и деда. Для нас 
с Артисом это было трудное, но прекрасное время…» 

МАГАЗИН, СИРОТСКИЙ СУД, ЦЕНТР  
НЕГОСУДАРСТВЕННЫХ ОРГАНИЗАЦИЙ

«После университета судьба привела на родину мужа, в 
поселок Пузе, но и супруг не захотел работать по специаль-
ности «географ–почвовед». Как и многим другим, нам хоте-
лось использовать возможности, которые предоставляло 
свободное государство, так мы стали владельцами магазина 
в поселке», – Рута вспоминает, как она сама стояла за при-
лавком, взвешивая колбасу и крупу, и с удовольствием вела 
разговоры с жителями волости, которые поначалу отнеслись 
к ней с осторожностью.   

«Наверное, все же меня приняли сдержанные курземцы, 
так как меня выбрали председателем волостного Сиротского 
суда. Мне пришлось осваивать законы и нормативные акты, 
касающиеся прав детей, и я с интересом делала это. Лишь 
позднее я поняла, что на самом деле это был первый шаг 
на пути к нынешним обязанностям», – Рута обозначила еще 
несколько линий, которые вели в том же направлении.  

«У мужа появилась возможность получить хорошую рабо-
ту в Вентспилсе и усиленно изучать английский язык у 
настоящего американского преподавателя Джона Роса. С 
той мыслью, что он с детьми – тогда уже у нас появилась 
доченька Линда – в семье будет говорить по-английски, в 
виде эксперимента станет учить их иностранному языку. Он 
продолжает делать это и сейчас, хотя дети уже большие и 

фактически живут своей жизнью», – Рута 
улыбается, вспоминая, что дети иногда «бун-
товали» против такого обучения, а теперь 
довольны, так как прекрасный английский 
пригодился им и в учебе, и на работе, и в 
путешествиях.  

В свою очередь, у Руты в Вентспилсе поя-
вилась возможность в рамках Центра него-
сударственных организаций участвовать в 
международном проекте, который связан с 
ситуацией в области прав человека и соблю-
дением норм закона, в том числе, с семей-

ным насилием, в связи с чем она осваивает дополнительные 
знания как в Латвии, так и в Польше.  

ЭТО МОЖНО И НУЖНО СДЕЛАТЬ!
«Людям, которые с этим не сталкивались, трудно предста-

вить, насколько это острая проблема! Когда проект завер-
шился, мы с психологом центра поддержки для детей и под-
ростков «Nāc līdzi!» Антониной Зебергой пришли к выводу, 
что в Вентспилсе необходимо основать кризисный центр для 
семей с детьми, так как в нем существует острая необходи-
мость. Об этом легко говорить после проделанной работы, 
но в ходе процесса были и отчаяние, и слезы, и унижения. 
И еще была уверенность, что это можно и нужно сделать, 
так как нужно помочь самым слабым – пострадавшим от 
различного насилия семьям с детьми», – Рута не хочет про-
износить громких слов об осознании своей миссии, так как 
реально это означало взять на себя физически и эмоцио-
нально очень тяжелую работу, которую многие из ее пер-
сонала не могут выдерживать длительно и поэтому пишут 
заявления об уходе. 

КОГДА ЧЕМ ХУЖЕ, ТЕМ ЛУЧШЕ, И НАОБОРОТ 
 В кризисном центре сейчас пятнадцать клиентов, но были 

периоды, когда это число было выше в два раза. С одной 
стороны, уже вроде бы привычная, рутинная работа. В то 
же время – судьба каждого, кто оказался здесь, связана с 
его личной болью, которая требует индивидуального подхо-
да. Ситуация достаточно парадоксальная: общество заин-
тересовано и работает, чтобы насилия становилось мень-
ше. В свою очередь, кризисный центр может существовать 
только тогда, когда существует насилие и обеспечивает 
«Паспарне» клиентами.  

«К сожалению, пока нет оснований надеяться, что нам 
будет не хватать работы, так как культ силы, вседозволенно-
сти и насилия популяризируется в бесчисленных фильмах, 
книгах и интернете, включая детские мультфильмы. Пока 
что все это востребовано, потребляется и приносит при-
быль. К счастью, ситуация не безнадежна, так как и наша 
страна, и Европейский Союз, и спонсоры готовы жертвовать, 
чтобы не допустить насилие и уменьшить его последствия», 
– свой оптимизм в масштабе Вентспилса Рута связывает и с 
существованием «Творческой лаборатории хлеба».  

Это социальное предприятие, на котором каждый может 
испытать творческий процесс создания хлеба. Там же рабо-
тает наше кафе и мини-хлебопекарня, в которых мы предла-
гаем только приготовленные нами, полезные для здоровья 
блюда и продукты. На нехватку посетителей пока не жалуем-
ся, они приезжают даже из Риги и других краев. И, с согла-
сия государства, всю полученную прибыль мы можем расхо-
довать на реабилитацию пострадавших от насилия детей и 
людей с особыми потребностями. 

Мы будем рады, если из-за нехватки клиентов придется 
закрыть «Паспарне», но надеемся, что людям еще долго 
будет нужна наша «Творческая лаборатория хлеба», где 
каждый своими руками может ощутить и прочувствовать 
сердцем, как готовится всегда считавшееся у нашего народа 
святым яство – хлеб. Ведь хороший хлеб, особенно выпе-
ченный своими руками, не только насыщает, но и приносит 
светлые мысли. И это вечная ценность», – Рута полна реши-
мости ради этой цели пожертвовать еще многими годами 
своей жизни. 

Принести себя в дар самым слабым

Вентспилчанки (слева направо) Иева, Лига, Рута и Линда в 
Болгарии осваивают творческий подход к выпечке хлеба.

Янисы в семье Руты особенно ожидаемы. 

В процессе выпечки хлеба дети 
учатся действовать сообща.

Занятия с детьми в «Творческой лабо-
ратории хлеба» на проспекте Лиелайс.
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Лето возвращается! Синоптики обе-
щают, что на следующей неделе 
температура воздуха может достиг-
нуть даже + 30 градусов. Берём кор-
зины для пикников, детей, друзей и 
хорошее настроение и отправляем-
ся на природу! Ведь когда, если не 
сейчас, наслаждаться солнцем, све-
жим воздухом и морем!  

В субботу обязательно 
стоит пойти на пляж, где 
при участии вентспилс-
ских эко-школ уже в 21-й 
раз торжественно будет 

поднят Голубой флаг. Мероприятие 
начнётся в 12 часов и обещает быть 
действительно интересным – вначале 
с песнями и танцами выступят учени-
ки вентспилсских эко-школ –  Даниелс 
Ширманис из Парвентской основной 
школы, вокалисты из Вентспилсской 
средней школы № 4 и танцоры из 
учреждения дошкольного образо-
вания “Варавиксне», после подня-
тия Голубого флага выступит Феликс 
Кигелис с группой.  Можно будет 
сыграть в игры, созданные учащими-
ся вентспилсских эко-школ, принять 
участие в спортивных мероприятиях 
«Будь активен» и «Весёлые семей-
ные старты» на пляже.  В свою оче-
редь родителям и детям школьного 
возраста советуем воспользоваться 
возможностью и посмотреть показа-
тельные выступления преподавателя 
Эдгара Симаниса по оказанию пер-
вой помощи и на тему того, как дей-
ствовать в чрезвычайных ситуациях 
на воде и на пляже.   

В свою очередь у главного входа 
Северокурземской региональной 
больницы на улице Васарницу, в 11 
часов утра начнётся весёлое меро-
приятие для молодых мам с самыми 
маленькими вентспилчанами –  слёт 
малышей «Я родился в Вентспилсе 
2019»! Главная тема мероприятия 
– «Пузыри» – красочные, с дымом, 
нелопающиеся, большие и малень-
кие, которые порадуют и развлекут 
посетителей слёта. 

1 июня – это Международный день 
защиты детей, поэтому было бы здо-
рово, если бы родители в этот день 
отложили свои дела и весь день 
посвятили бы детям – хотя бы вместе 
сходили в пляжный аквапарк, кото-
рый именно в этот день откроет свой 
18-й сезон.  

А 2 июня маленьких вентспил-
чан и их родителей ждут в Детском 
городке, где в 11 часов воспитан-
ники танцевальной школы „KSENIA 
PATOKINA DANCE” от самых малень-
ких до молодёжной группы под руко-
водством Ксении Никулиной высту-
пят со своим шестым отчётным кон-
цертом. В свою очередь в три часа 
дня в Детском парке «Фантазия» 
можно будет поучаствовать в весе-
лой игровой программе «Рассказ о 
кошачьем хвосте».

2 июня стоит отправиться в волость 
Зуру Вентспилсского края, где прой-
дёт Детский праздник Вентспилсского 
края. Программа обширная и инте-
ресная. В концерте примут уча-
стие танцевальный коллектив воло-
сти Варвес “Vāruvīte”, детский тан-
цевальный коллектив волости 
Анцес, поп-группа “Jautrā varavīksne” 
Таргальской волости, солист – ученик 
2 класса Пилтенской средней школы 
Харалдс Экманис. Во время меро-
приятия можно будет посмотреть и 
цирковое представление, поучаство-
вать в творческих цирковых мастер-
ских, покататься на лошадях и вос-
пользоваться надувными аттракци-
онами, принять участие в играх, а 
также в веселых спортивных состя-
заниях вместе с преподавателем 
зумбы Агатей Хартмане. На праздник 
приглашаются дети со всего края, 
ждут в гости и вентспилчан. 

Наслаждайтесь 
летом! 

Из рассказов пожилых 
людей, легенд и исто-
рических источников 
известно, что такого 
желания, особенно вес-

ной, были не чужды и те вентспилчане, что 
жили сто и более лет назад. Напротив, наши 
предки очень любили такое незатейливое 
времяпрепровождение. Сейчас мы обычно 
говорим «поехать на пикник», прилипло это 
английское словечко, может быть, потому, что 
«пикник» звучит как нечто озорное и уютное. 
Однако они – наши прадедушки и прабабуш-
ки – такого слова не знали, поэтому говорили 
четко и ясно: «Поедем на природу!» На при-
роду – значит, прочь из города, хотя тогда он 
еще был вполне зеленым, к тому же, значи-
тельно меньше, чем сейчас, поэтому до сель-
ской местности можно было добраться очень 
легко, даже пешком. Тем не менее, обыч-
но на природу выезжали. Если семья имела 
лошадиную подводу, то отправлялись на ней; 
большие и маленькие, с собой брали покры-
вала и скатерти, а также корзины с едой. Если 
не было своей подводы, вызывали ямщика. 
Удовольствие, конечно, более дорогое, но 
пару раз в год можно было себе позволить. 

Наши современники, отправляясь на пик-
ник, одеваются просто и практично – старые 
джинсы, рубашки, куртки, удобная спортив-
ная обувь. 100 лет назад был иной подход к 
этому вопросу: надевали почти самую луч-
шую одежду. У господ соломенные шляпы 
или, по крайней мере, жокейки, светлые или 
даже белые брюки, у дам – блузы с рюша-
ми, модная узкая юбка (чтобы перешагнуть 
через упавшее дерево, нужно было повер-
нуться боком), кружевные или с собственно-
ручной вышивкой перчатки, зонтики и укра-
шенные цветами и лентами шляпки. Даже 
у жен рыбаков, пусть не было перчаток и 
зонтика, но шляпка на голове должна была 
быть! 

Неотъемлемой составной частью поезд-
ки на природу были корзины с закуской 
и напитками. Грилей и мангалов тогда не 
знали, поэтому все жарили заранее дома. 
Одна пожилая дама, которая тогда пела в 
хоре Друзей юношества, однажды расска-
зывала: «Когда отправлялись на природу, 
уже заранее пекли пирожки с салом и творо-
жный пирог. На Троицу обычно пекли пирог с 
ревенем или с творогом, сахаром и корицей. 
С собой брали буханку хлеба, сливочное 
масло, иногда яйца вкрутую. Если хотелось 
«деликатесов», то брали жареную курицу и 
букетик редиски. Но это было редко, чаще 
клали с собой копченую салаку; обычно 
30 штук хватало всей семье. Для детей – 
немного дешевых конфет. Мужчины жела-
ли пива, женщинам обычно хватало сель-
терской или лимонада. Приезжали в како-
е-нибудь красивое место – или в лесу, или 
возле Венты, или у пруда. Сами сидели на 
покрывалах, еду выкладывали на скатерть, 

Вентспилсские школьники во время вылазки на природу в Казиньмежсе. 20-е гг. ХХ в. 

Отправимся на природу!
Несмотря на то что нынешней весной май 
капризен, как никогда, – июльский зной 
чередуется с холодными дождями и ветра-
ми, характерными для октября, – все же не 
было недостатка и в прекрасной погоде, 
когда так и хотелось выбраться из дому 
и отправиться прочь из города, туда, где 
можно походить по зеленой травке, поды-
шать свежим воздухом, вдохнуть аромат 
молодых листочков и цветов. Смеяться, 
мечтать, отдыхать и, конечно, насладиться 
чем-нибудь вкусненьким. 

красиво, чтобы не было стыдно, если кто-
то пройдет мимо. После еды отправлялись 
прогуляться или походить по воде. Купание 
практически голышом тогда не было в моде. 
Собирали полевые цветы, травы, чтобы 
высушить их для приготовления чая». 

На природу выезжали не только семьи, но 
и большие группы. Например, одно из мно-
гих обществ Вентспилса время от време-
ни организовывало поездки на природу или 
на подводах, или позднее на автомобилях, 
или на кораблике по Венте до какого-нибудь 
романтичного уголка. Любимыми местами 
были развалины замка в Пилтене, Злекское 
Павентское городище, Вендзавас. В поезд-
ки, организованные обществами, нередко 
приглашали и актеров, музыкантов, пев-
цов, которые развлекали публику своими 
выступлениями. 

Вот, например, объявление о таком меро-
приятии, которое в 1913 году устраива-
ло Вентспилсское сценическое общество: 
«Поездка на природу в Пилтене при хоро-
шей погода состоится в четверг утром, в 
9 часов. Будут сделаны остановки возле 
моста, пилорамы Берманиса и кирпично-
го завода Похле. Поездка обещает много 
приятных моментов. Будет безалкогольный 
буфет. Билеты нужно приобрести своевре-
менно у господина Витте, улица Пилс, 16». 

Как прошла эта вылазка на природу? Об 
этом рассказывается в «Вентспилс апскатс»: 
«Пароход „Celms” с паромом мог добраться 
только до Зурас, потому что Вента в некото-
рых местах сильно обмелела, поэтому паро-

ходику прихо-
дилось оста-
навливаться 
и высаживать 
п а с с а ж и р о в . 
От Зурас до 
Пилтене отды-
хающих доста-
вили на лоша-
диных подво-
дах. Несмотря 
на то что участ-
ников могло 
быть и больше, 
все же те, кто 
отправились в 
поездку, были 

очень удовлетворены проведенным на природе 
временем и вернулись в город уже затемно». 

Коллективные вылазки на природу устраи-
вали и учреждения – банк, больничная касса, 
редакция газеты, торговые и производственные 
предприятия. 

Возможно, это кого-то удивит, но организован-
ные крупными предприятиями развлекательные 
мероприятия и поездки на природу для работников 
не были ничем необычным. Например, в начале 
июня 1913 года фирма, торговавшая древесиной, 
«Brahļi Kahn», приглашала всех своих работников 
вместе с семьями поучаствовать в таком замеча-
тельном мероприятии. «Фирма, по традиции, и в 
этом году организовала для своих работников бес-
платное мероприятие, выехав с работниками и их 
семьями на природу, к реке Венте. Еда, напитки, 
музыка и т. д. были бесплатными. Прекрасная тра-
диция отношений между работодателем и работ-
никами», – писала «Вентспилс апскатс». 

Частенько поездки на природу устраивали и 
вентспилсские пожарные; участники таких поездок 
могли получить удовольствие, бесплатно насла-
дившись выступлением музыкантов, игравших на 
духовых инструментах, а также побаловать себя 
кружечкой пива. 

Замечательные поездки на природу устраива-
ло Общество рыболовов. Конечно, только на лод-
ках, которые в Троицу и на Лиго были украше-
ны гирляндами из листьев и цветов. Флотилия из 
украшенных лодок направлялась вверх по Венте, 
звучали песни и музыка, так как в каждой лодке 
был если не свой гармонист, то, по крайней мере, 
виртуоз губной гармошки. Само собой разумеет-
ся, в корзинах у рыбаков была копченая салака 
и другие морские дары, у некоторых даже немно-
го миноги. А еще хлеб из муки грубого помола и 
масло – и, как говорит Мартиньш Ритиньш, – что 
может быть лучше этого! Вылазки на природу орга-
низовывались и специально для детей. Главные 
организаторы – Общество друзей юношества, раз-
личные благотворительные общества, учителя и 
евангелически-лютеранская церковь во главе с 
легендарным cвященником Гринбергсом. Тогда 
для неизбалованных мальчишек и девчонок отпра-
виться на кораблике или лошадиной подводе на 
Попеское городище или на Сталдзенское побере-
жье было незабываемым событием, и все после-
дующие годы они вспоминали игры, песни, как они 
резвились во время прогулки на природе, а потом 
сидели у костра и лакомились пирогом с ягодами и 
клюквенным напитком… 
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Ventspilnieks.lv предлагает:
• Разместить объявления и рекламу в 
газете “Ventspilnieks.lv”
• Разработать дизайн рекламы по 
желанию клиента
• Подготовить и публиковать реклам-
ные и информационные листы в газе-
те “Ventspilnieks.lv”
• Распространять рекламные вклады-
ши вместе с газетой Ventspilnieks.lv”
• Разместить рекламный баннер на 
портале “Ventspilnieks.lv”
• По вопросам о расценках на рекла-
му и объявления, об изготовлении и 
размещении рекламы в газете и на 
портале “Ventspilnieks.lv” просим свя-
зываться с редакцией газеты. 

э-почта:  
redakcija.ventspilnieks@gmail.com

Муйжниекс остался  
ректором ЛУ 
В атмосфере напряженности еще на 
один срок ректором Латвийского универ-
ситета был избран Индрикис Муйжниекс. 
В обстановке взаимных обвинений со 
стороны кандидатов И. Муйжниекс одер-
жал победу, получив большинство голо-
сов (141). Второго кандидата – Гундарса 
Берзиньша, который также является 
многолетним сотрудником ЛУ, поддер-
жали 128 голосовавших. 

Жена Ушакова 
«перетрудилась» 
Руководитель бюро мэра Риги Ивета 
Страутиня–Ушакова ранее заключила 
договор с муниципальным ООО «Ригас 
уденс», согласно которому она должна 
была обеспечить 100 часов консульта-
ций в месяц. Как сообщает передача 
LTV «de facto», жена Нила Ушакова за 
это получала ежемесячно 1,5 тыс. евро. 
Подозрения в фиктивности деятельно-
сти имелись уже давно, когда обна-
ружилось, что люди, приближенные к 
«Согласию» и «Честь служить Риге», 
заняты на подобных предприятиях, – 
люди фактически не работали, но полу-
чали в качестве зарплаты тысячи евро, 
которые позднее вносились в качестве 
пожертвований партиям. 

СГД собрала налогов больше, 
чем планировалось 
Служба государственных доходов (СГД) 
за первые четыре месяца этого года 
собрала в государственный бюджет 
налогов на сумму 2,978 млрд. евро, что 
на 3,7% больше, чем планировалось. 
Перевыполнению плана существенно 
способствовали поступления налогов на 
рабочую силу и налога на добавленную 
стоимость.

Установлена минимальная 
часовая ставка для 
водителей автобусов 
В ходе конкурса на услуги перевозки 
общественным транспортом в 2021–
2030 гг. впервые установлена обязатель-
ная минимальная часовая ставка для 
водителей автобусов, которая с 2021 до 
2024 года будет составлять пять евро. 
Сейчас такая ставка не установлена. 
Средняя ставка составляет 4,42 eвро, 
а средняя брутто-зарплата – 925 eвро, 
или 5,8 евро в час. 

С подачей деклараций 
многим нужно поспешить 
Служба государственных доходов напо-
минает, что некоторым группам нало-
гоплательщиков до 3 июня необходи-
мо подать декларацию за 2018 год. В 
этом году к данному сроку это должны 
сделать и те жители, у которых в связи 
с применением прогрессивной налого-
вой ставки или дифференцированно-
го необлагаемого минимума возникла 
разница в налогах, которую необходимо 
доплатить в государственный бюджет.

НОВОСТИ ЛАТВИИ

Нужно учитывать и то, что, например, 
Комиссия по экономике и бюджету прини-
мает решения, которые относятся к форми-
рованию и трате бюджета Вентспилса. То 
есть решает, как разделить деньги, уплачен-
ные в качестве налогов каждым вентспилча-
нином. Тут вновь можно спросить: ну и что 
такого? Вопрос о бюджете ведь рассматри-
вает и Финансовый комитет, а голосуют за 
него депутаты Вентспилсской думы! Но дело 
в том, что и Комиссия по экономике и бюд-
жету, и Финансовый комитет представлены 
одними и теми же депутатами Вентспилсской 
думы: Айваром Лембергсом, Янисом 
Витолиньшем, Гунтисом Блумбергсом, 
Дидзисом Ошениексом и Айго Гутманисом, 
которые являются членами партии «Латвии и 
Вентспилсу».  Это, в свою очередь, означает, 
что в ходе разработки бюджета у депутатов 
оппозиции даже нет возможности возразить 
против разбазаривания денег вентспилчан, 
скажем, когда перечисляется дань «Агентству 
развития Вентспилса» или еще каким-то непо-
нятным проектам. Следует напомнить, что 
оппозиционные депутаты многократно выска-
зывали предложения по экономии бюджет-

ных средств и советовали сэкономленные 
средства направить на нужды детей, пенси-
онеров, инвалидов, репрессированных лиц, 
представителей многодетных семей, обеспе-
чив доступность бесплатного передвижения в 
автобусах муниципального ООО «Вентспилс 
рейсс» по городу и прилегающим к нему тер-
риториям; на обеспечение более качествен-
ных социальных услуг, услуг здравоохране-
ния, образования, культуры, спорта и проч., 
однако те, кто формирует бюджет, эти пред-
ложения даже не попытались (!) выслушать и 
проанализировать. 

В свою очередь, информация о том, куда во 
многих случаях утекают деньги города, дер-
жится в строжайшем секрете, а на запросы 
оппозиционных депутатов о предоставлении 
информации даются только отписки со сто-
роны городского исполнительного директора 
Алдиса Абеле. Что также, между прочим, не 
отвечает требованиям закона.  

Как на заседании суда подчеркнул Айвис 
Ландманис, в затребованных судом прото-
колах комиссий четко видно принятие реше-
ний, связанных с бюджетом Вентспилса, его 
учреждений, обществ капитала, когда они не 
направляются на утверждение в комитеты 
Вентспилсской городской думы и на заседа-

ния Вентспилсской городской думы. Многие 
из этих решений окончательны, отдельные 
протоколы комиссий подписаны их председа-
телем, одновременно являющимся председа-
телем Вентспилсской думы, что указывает, что 
эти комиссии являются институцией, принима-
ющей окончательное решение. 

Похожая ситуация – с решением вопросов 
развития города во всех институциях, а имен-
но, в Комиссии по развитию города, Комитете 
по вопросам развития города и Вентспилсской 
городской думе. В свою очередь, вопросы, 
рассмотренные в Совете по маркетингу, вооб-
ще не попадают в комитеты и на заседания 
Вентспилсской городской думы. Информация 
о том, что там обсуждалось, доступна узкому 
кругу лиц. 

Айвис Ландманис на заседании суда ска-
зал: «Значит, можно сделать вывод, что 
отдельные депутаты, одна политическая 
сила – партия «Латвии и Вентспилсу» и нахо-
дящаяся в ее подчинении администрация 
Вентспилсской городской думы узурпировали 
функции избранных депутатов, таким обра-
зом увеличивая риски разбазаривания бюд-
жета и коррупции. При такой узурпации вла-
сти невозможны честные и демократические 
выборы». 

«Кесарю кесарево», или  
Как принимают решения в Вентспилсской думе 

На прошлой неделе вентспилчан шоки-
ровала новость, что по подозрению в 
получении взятки в связи с новым зда-
нием Вентспилсской музыкальной сред-
ней школы задержаны четверо должност-
ных лиц Керземской бригады ГПСС. В 
отношении взятки по-прежнему известно 
только то, что взятка была дана для при-
нятия благоприятного решения о соответ-
ствии строительного объекта требовани-
ям пожарной безопасности. В свою оче-
редь Ventspilnieks.lv из неофициальных 
источников получила информацию о том, 
что во время строительства здания, назы-
ваемого в народе «Сиднейским оперным 
театром», допущен основательный брак. 

Говорят, что с эксплуатацией «Сиднейского 
оперного театра» будут серьёзные проблемы…

Л юди, участвующие в стройке 
века, говорят, что с соответстви-
ем этого здания требованиям 
качества не всё так хорошо, как 
хотелось бы. Так как в строитель-

ных работах были заняты различные субпод-
рядчики, которые проекты и производимые 
ими строительные работы вряд ли согласо-
вывали между собой, и возникли большие и 
мелкие браки. Например, напротив предусмо-
тренной проектом вентиляционной системы 
находится монолитная стена или арматур-
ный стержень, между частями металлической 
конструкции крыши всем на удивление ока-
залась щель шириной примерно 80 см, лик-
видация которой потребовало и времени, и 
денег. Говорят, что фундамент «плавает», пол 
«ходит», гранитные плиты пола трескаются, 
вдоль краёв тёплого пола нет амортизации, 
а из подземного этажа практически каждый 
день приходится вычерпывать воду и в зим-
нее время выламывать достаточно большой 
слой льда. В результате всего этого возникли 
километровые трещины, но кого интересуют 
убытки из-за какого-то там подвала! 

Зато фасад красивый, а орган дорогой и 
мощный. Но в народе говорят, что и здесь 
есть проблема. Сразу же за органом нахо-
дится увлажнитель воздуха и кондиционер, 
но настолько чувствительному инструменту 
необходима постоянная влажность воздуха, в 
противном случае инструмент будет повреж-
даться. Сами строители обеспокоены устой-
чивостью гипсокартонных конструкций над 
большим, уникальным концертным роялем. 
Ну что, будем надеяться, что в один прекрас-
ный день они не упадут прямо на него…  

Есть и хорошие новости. Так как само соо-
ружение – это монолитная железобетонная 
конструкция, в этом смысле оснований для 
беспокойства нет. Зато можно прогнозиро-
вать, что ожидаются проблемы с эксплуата-

цией – что-то потечёт, что-то не будет функ-
ционировать, и в результате затраты по экс-
плуатации здания будут гораздо больше, чем 
планировалось. 

Правда, говорить о денежных делах в кон-
тексте этого объекта – дурной тон. Главным 
образом потому, что денег на покрытие затрат 
на строительство уже не хватает.  И как они 
могли не закончиться, если в процессе стро-
ительства «Сиднейского оперного театра» 
зарплату получали почти столько же началь-
ников, столько рабочих. Конкретно, какую 

работу выполняли эти начальники, полуна-
чальники и начальники начальников – неиз-
вестно.  Те же самые неофициальные источ-
ники допускают, что это была сознательная, 
направленная на «выкачивание денег», ими-
тация работы.  

Как хорошо, что ничего такого нельзя ска-
зать о строительстве Вентспилсской музы-
кальной средней школы с функцией концерт-
ного зала! Если кто-то и усмотрел схожесть 
(особенно на фотографиях), то это только 
совпадение… 

4 piestātnes

27 rezervuāri ar kopējo tilpumu 355 000 m3

7 miljoni tonnu jauda gadā

AS Ventbunkers – viens no vadošajiem 
naftas produktu pārkraušanas termināļiem 

gaišo un tumšo naftas produktu 
pārkraušanai Ventspils brīvostā!

Dzintaru iela 92,
Ventspils, 

LV-3602, Latvija
Tālrunis: 

+371 636 02501
Fakss: 

+371 636 02504
e-pasts: 

ventbunkers@ventbunkers.lv



Неожиданно обыграли 
чемпионов 
Неожиданную победу на своем поле 
в матче чемпионата Латвии отпразд-
новали футболисты ФК «Вентспилс», 
со счетом 1:0 обыгравшие чемпио-
нов – «Riga FC». Единственный мяч 
на 78-й минуте ударом с 20 метров 
забил Жо Сантуш. После этой побе-
ды ФК «Вентспилс» с 20 очками 
поднялся на 4-е место, но всего на 
очко отстает «Спартак», у которого в 
резерве остается одна игра. 

Самойлов / Шмединьш 
победили в вентспилсском 
этапе 
Победителем первого этапа чемпио-
ната Латвии по пляжному волейболу, 
который прошел в Вентспилсе, стал 
лучший латвийский дуэт – Александр 
Самойлов / Янис Шмединьш. 
Правда, финал не состоялся, так как 
Томс Шмединьш / Харалдс Регжа не 
смогли играть из-за травмы. В жен-
ской конкуренции победительница-
ми стали Витене Витаускайте / Урте 
Андрукайте. 

Штробиндерс и Паламейка 
побеждают 
Копьеметатели Вентспилсской 
олимпийской сборной Роландс 
Штробиндерс (81,58 м) и Мадара 
Паламейка (61,81 м) одержали 
победу в розыгрыше кубка Яниса 
Лусиса. Ранее М. Паламейка заня-
ла 4-е место в туре Бриллиантовой 
лиги IAAF, а Р. Штробиндерс в Китае 
выполнил норматив чемпионата 
мира (83,15 м).  

Поммерс – лучший  
на домашней трассе 
В прошедшем в Вентспилсе 2-м туре 
чемпионата Латвии по BMX побе-
ду в группе M17+ отпраздновал 
вентспилчанин Роландс Поммерс. 
Обладателями серебряных меда-
лей в своих возрастных группах 
стали Клавс Лисовскис, Маркус 
Валдманис, Марис Мажримс и 
Албертс Вейнбергс, а бронзу завое-
вали Харалдс Экманис и Кристоферс 
Бужокс. 

Самые быстрые –  
Гринвалдс и Богданова 
В 39-м забеге вокруг озера 
Бушниеку победителями на дис-
танции 8,3 км стали вентспил-
чанин Гунтис Гринвалдс (29:04) и 
Виктория Богданова из Пилтене 
(33:12). Победителями в беге в 
своих возрастных категориях стали 
В. Богданова, Зане Паваре, Мадара 
Фрелиха, Ренате Калниня, Ралфс 
Рога, Гиртс Вилюмовс, Г. Гринвалдс 
и Олег Гурьев. 

 У Трусевича – три 
серебряные медали 
Вентспилчанин Виталий Трусевич 
завоевал три серебряные меда-
ли в открытом чемпионате по лег-
кой атлетике Латвийской федера-
ции инвалидного спорта. Он получил 
награды в своем медицинском клас-
се в метании диска, метании копья и 
толкании ядра. 

КОРОТКО О СПОРТЕ
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Несмотря на то что иногда еще дует холодный ветер, июнь совсем не за горами, а значит, начинается лето. Однако это теплое время 
года пролетает так незаметно, поэтому нужно максимально использовать его для укрепления здоровья и восстановления сил. 
«Ventspilnieks.lv» обобщил самые простые рекомендации о том, как побаловать себя, и советы, чего следует остерегаться. 

З дание «Балтийского бизнес-цен-
тра» возведено во второй поло-
вине прошлого века, и его инте-
ресный архитектонический облик 
придает этому месту особый, 

неповторимый шарм. Для удобства клиен-
тов возле центра оборудована автомобиль-
ная стоянка. 

Бизнес-центр предлагает залы различ-
ной площади для проведения конференций, 
презентаций и семинаров. Залы оборудо-
ваны всеми необходимыми 
мультимедийными техноло-
гиями – по желанию клиента 
доступна видеоаппаратура, 
экраны, проекторы, подклю-
чение к интернету. Имеется 
возможность разместить 
столы и стулья в соответ-
ствии с потребностями во 
время проведения меропри-
ятия, а также обеспечить 
перерывы на кофе, обед или 
ужин во время конференций. 

Просторные помещения и 
возможности «Балтийского-бизнес-центра» 
подходят для самых разных корпоратив-
ных мероприятий различного масштаба, на 
любой вкус, они могут быть приспособлены 
как для грандиозных балов крупных пред-
приятий, так и для небольших мероприя-
тий коллективов, в которых всего несколько 

«Балтийский бизнес-центр» – отличный 
выбор для организации любого мероприятия
Одной из существенных предпосылок 
успешной организации конференции, 
семинара, корпоративного мероприятия 
или личного торжества является выбор 
места его проведения. В Вентспилсе орга-
низовать самые разные мероприятия 
предлагает «Балтийский бизнес-центр», 
в котором имеются как прекрасно под-
ходящие для бизнес-мероприятий кон-
ференц-залы, оборудованные согласно 
современным требованиям и с примене-
нием новейших технологий, так и самые 
широкие возможности для организации 
мероприятий различного масштаба. 

человек.  
Коллектив «Балтийского бизнес-центра» с 

радостью протянет руку помощи в организа-
ции любого мероприятия и накроет на стол 
во время банкета в соответствии с жела-
ниями клиента. Не случайно «Балтийский 
бизнес-центр» для проведения балов, юби-

леев и других праздничных мероприятий с 
удовольствием выбирают многие крупные, 
успешные и имеющие международное при-
знание предприятия. 

«Балтийский бизнес-центр» в Парвенте, 
на улице Дзинтару, 20, – отличный выбор для 
организации любого мероприятия! 

Наступило лето – можно отдохнуть и зарядиться энергией! 

СОЛНЕЧНЫЕ ВАННЫ
Загар – это не только красиво. Когда уль-

трафиолетовые лучи воздействуют на кожу, 
организм вырабатывает витамин D, кото-
рый необходим для поддержания в здоро-
вом состоянии зубов и костей, а также спо-
собствует всасыванию важного для зрения 
витамина А. 

Предупреждение. Однако ультрафиоле-
товые лучи активизируют различные реак-
ции в организме, что может спровоциро-
вать появление опухолей, поэтому с загаром 
важно не перестараться. Выходя на солнце, 
необходимо использовать солнцезащитный 
крем с индексом SPF не менее 15. Чем чув-
ствительнее кожа, тем выше должен быть 
индекс SPF. Обычно защитный крем нано-

сится за 30 минут до выхода из помещения. 
Солнцезащитный крем необходимо наносить 
через каждые 2‒2,5 часа. Нужно помнить, 
что маркировка «водоустойчивый» говорит 
лишь о том, что кожа защищена, когда вы 
находитесь в воде в течение 30‒45 минут, 
однако, выйдя из воды, крем необходимо 
нанести снова. 

КУПАНИЕ
Плавание укрепляет мышцы, сердечно-со-

судистую и дыхательную систему, разгружа-
ет позвоночник. Это один из немногих видов 
спорта, который рекомендуется для людей с 
повышенной массой тела. К тому же, эффек-
тивность плавания обеспечивается тем, что 
задействованы все группы мышц, за исклю-

чением челюстной – так как под водой, как 
известно, разговаривать не рекомендуется. 
Предупреждение. Ни в коем случае не сле-
дует купаться в запрещенных местах. Пруды 
и другие загрязненные водоемы могут нане-
сти существенный вред здоровью. 

БОЛЬШЕ ДВИЖЕНИЯ
Мы так устроены, что ближе к лету орга-

низм самостоятельно, без каких-либо диет 
освобождается от лишних 2–3 кг, которые 
не нужны в летнее время. Для того чтобы 
сохранить стройную фигуру и зимой, летом 
нужно больше двигаться. Движение на све-
жем воздухе способствует активизации кро-
вообращения, из организма выводятся ток-
сины, улучшается обмен веществ. 

Предупреждение. По статистике, 
те, кто летом уделял время регу-
лярной физической нагрузке, про-
должают делать это и в другое 
время года. Те же, кто летом ленил-
ся, не только набирают сброшен-
ные килограммы, но и получают в 
виде бонуса еще 2-3 кг. 

УСКОРИТЬ ОБМЕН ВЕЩЕСТВ
Необходимо больше употреблять 

в пищу овощей и фруктов. Клубника 
обладает мочегонным эффек-
том, что улучшает деятельность 
почек. Земляника укрепляет серд-
це и опорно-двигательный аппарат. 
Черника положительно влияет на 
зрение. Красная и черная смороди-
на, будучи прекрасным источником 
витамина С, укрепляет иммунитет. 
Крыжовник нормализует уровень 
холестерина, выводит из организма 

тяжелые металлы. Малина является источ-
ником железа, а значит, улучшает состав 
крови и предупреждает возникновение скле-
ротических изменений. Много железа содер-
жит вишня, есть ее рекомендуется всем, у 
кого низкий уровень гемоглобина. Не стоит 
забывать также об абрикосах и персиках, 
которые нормализуют деятельность желу-
дочно-кишечного тракта и помогают против 
дисбактериоза. 

Предупреждение. Перед едой фрукты 
нужно тщательно помыть. В противном слу-
чае дизентерия может жирной чертой пере-
черкнуть всю пользу терапии при помощи 
фруктов и ягод. 

AS “BALTIC COAL TERMINAL”

Dzintaru iela 39b, Ventspils

+371 63634000
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НОВОСТИ ВЕНТСПИЛСА

«Я на эти выборы не ходила. Не за кого голосовать. Ведь у нас 
нет таких Сальвини, как у итальянцев, кто той Европе показал 
бы голую задницу… (..) И зачем туда идти? Нам же всё равно, 
что они там, в Брюсселе, за огромные зарплаты решат». 
(Из записи вентспилчанки Солвиты в социальной сети 
“Facebook” 26 мая) 

• • • 

Детская болезнь левизны в Европе
хорош и приятен для народа.  

Определенную часть общества так называемых старых стран 
Европы – Франции, Германии, Австрии, Нидерландов, Бельгии – 
ещё можно понять – в конце концов, они же являются главными 
плательщиками в тот самый бюджет Европейского Союза, глав-
ными, кто принимает мигрантов, главными, кто финансирует все 
проекты. В то время как, например, в случае с Венгрией, Италией, 
Грецией, Польшей и также Латвией можно только вздохнуть по 
поводу убедительного мнения Солвиты – «показать той Европе». 
Так как почти 70 процентов всех дорог, объектов инфраструктуры, 
самых крупных проектов в сфере медицины, образования и других 
областей были финансированы на средства Европейского Союза, 
также «плохой» Европейский Союз дал нам и чисто личные блага 
– возможность путешествовать без виз по всему миру, учиться и 
работать по всей Европе, получать поддержку сельскохозяйствен-
никам, предпринимателям, активистам среды…  Иными слова-
ми, и нам, и другим т. н. новым странам-участницам Европа дала 
гораздо больше, чем просила взамен.  И действительно хорошо, 
что в нашей – в латвийской версии – в основном категория этих 
«показывающих задницу» решили остаться дома, в то время как 
в ранее упомянутых странах из “нашего списка» в Европейский 
Парламент попали такие политики, единственный лозунг которых 
– «чем хуже, тем лучше».  

В отличие от классика коммунизма Ленина и его понимания 
«детской болезни левизны в коммунизме» “детская болезнь левиз-
ны в Европе» нашего времени выражается как отрицание всего 
общего для Европы и в попытках разделить Европу на «первич-
ные множители», так как таким образом всем будет лучше –  каж-
дый будет жить в своём маленьком королевстве и иногда ездить 
друг к другу в гости. И не будет ни брюссельской бюрократии, ни 
орд арабских и североафриканских беженцев, ни террористов, 
ни других самых разнообразных опасностей, которые левые или 
правые популисты (здесь разницы никакой) обычно ассоциируют 
с Европейским Союзом, а разные Солвиты из разных европей-
ских стран готовы акцептовать с помощью показа мягкого места 
«той Европе». И будет у нас в Европе много маленьких, красивых 
и чистых райских мест, где все будут жить счастливо и дружно. 
Правда, за кадром «лидеров показателей» чаще всего остаются 
действительные причины этой «политической ниши».  И совсем 
не такие чистые, как кажется.  Между прочим, недавний скандал 
в правительстве Австрии с попыткой лидеров их Партии Свободы 
продать страну немного приподняли одеяло этих действительных 
причин и для широкой публики.  Другое дело, что в головах некри-
тичной части людей такие «мелочи» не задерживаются, так как 
против слепой веры нет аргументов – это доказало и избрание 
рижских ратманов в Брюссель, а также «вечная непогрешимость» 
местных лидеров в Вентспилсе.  

Искренне ваша, “Ventspilnieks.lv”

Презентовали немецкие блюда 
Вентспилсский техникум в сотрудничестве 
с Немецким культурным обществом орга-
низовали мастер-класс «Познакомимся с 
немецкой кухней!» 

Можно купаться
Качество воды во всех трех местах пляж-
ного отдыха в Вентспилсе соответству-
ет правилам и не угрожает здоровью 
отдыхающих. 

Восстанавливают Северный мол 
Этой весной начата самая значительная 
за все время реконструкция Северного 
мола. 

Двухсотый малыш 
В Северокурземской региональной боль-
нице на свет появился малыш, ставший 
двухсотым по счету в этом году. 

Не получал стоматологических 
услуг
Некий вентспилчанин подал на 
Латвийское государство в суд иск на 
сумму 1000 евро, так как за 5 лет, кото-
рые он провел в заключении, он не полу-
чал стоматологических услуг в необходи-
мом объеме. 

Будет новый настил 
В Сталдзене планируется соорудить 
новый деревянный настил от автостоянки 
до отвесного берега. 

Найдено захоронение
Во время создания покрытия тротуара на 
улице Остас было найдено средневеко-
вое захоронение – скелет мужчины. 

Признан невменяемым
Судебная экспертиза признала мужчи-
ну, который в феврале напал на врача в 
Вентспилсской поликлинике, невменяе-
мым. Он должен будет лечиться в психиа-
трической клинике. 

Флаг поднят
В субботу на Вентспилсском пляже в 21-й 
раз был поднят Голубой флаг. 

Пособие присвоено 
Самоуправление выделит в этом году 
пособие в 295 евро восьми выпускникам 
9-х и 12-х классов из неимущих и малоо-
беспеченных семей. 

3-е место в Париже
Воспитанница Вентспилсской музыкаль-
ной средней школы Хелена Новицка заня-
ла 3-е место на состоявшемся в Париже 
конкурсе «Concours International de violon 
– violoncelle „Alexandre Glazunov”».

Вентспилс в цвету
Начато размещение ящиков и горшков 
с цветами. Первые ящики установле-
ны на улице Бривибас, на мосту через 
Видумупите, на перекрестке улиц 
Кулдигас и Юрас. 

Новый рояль
В музыкальную школу доставлен новый 
концертный рояль «Steinway & Sons».  
Ожидается, что во время открытия кон-
цертного зала первым прикоснется 
к инструменту сам Маэстро Раймондс 
Паулс. 

Птица спасена
На проспекте Лиелайс на крыше зда-
ния застряла птица, которая была спасе-
на работниками Государственной пожар-
но-спасательной службы.

Нужно подавать заявки 
на участие в шествии 
Культурный центр призывает подавать 
заявки на участие в шествии в честь Дня 
города, которое состоится 3 августа. 

Т ретья часть жителей Латвии отправили в столицу 
Великой Европы восьмёрку наших представителей… 
Так сказать, как сами решили, так и есть.  Или же 
решали ногами (а именно, не голосуя), или руками (а 
именно, бросив в урну бюллетень).  Результаты посе-

щения избирательных участков в Вентспилсе как обычно небле-
стящие даже на общем неблестящем фоне по всей Латвии.  В 
городе избирательные участки посетили 29,18 процентов избира-
телей, а в крае – немногим больше четвёртой части или 25,37%. 
Однако это только сухие цифры, которые отображают действи-
тельную картину довольно условно. Скорее, можно сказать, что 
статистика не врёт в той части, которая показывает ту часть людей 
в нашем обществе, которые связывают рост благополучия госу-
дарства и своего собственного, а также в контексте Европы со сво-
ими личными действиями и заинтересованностью. Пока большин-
ство, как оказалось, всё же придерживается привычного в нашей 
стороне (не только в Вентспилсе, но во всём государстве) «кухон-
ного политиканства». И это, как хорошо известно, в большой сте-
пени формирует общественную мысль, так сказать, «снизу».   

С другой стороны, результаты выборов в Латвии свидетель-
ствуют о том, что, возможно, хорошо, что наша активность была 
такой, какой была, так как выбор сделан достаточно осознанно – 
зная, за кого и почему проголосовали. Это относится к результа-
там как «Нового Единства», так и Национального объединения или 
«Согласия» и даже Русского союза Латвии.  Независимо от наших 
личных политических симпатий, нельзя отрицать, что та третья 
часть избирателей, которая проголосовала, выбор сделала, руко-
водствуясь рациональной и прагматической целью. В то время 
как в странах с достаточно большим посещением выборов в ЕП 
достаточно весомая часть голосовали за самых громких крикунов, 
таких, как итальянский Сальвини, французская Ле Пен, австрий-
ского Штрахе или за ещё более радикальных противников единой 
Европы. Ведь это же здорово, цитируя вентспилчанку Солвиту, 
показать той Европе голую задницу.  Правда, какая польза нам 
всем (под словом «нам» подразумевая не только государство в 
целом, но и каждого из нас лично) будет польза от оголения упо-
мянутой округлости нижней части тела перед всей Европой, неиз-
вестно.  Но ведь кому-то же надо насолить, тогда почему в образ 
единого «внешнего врага» не может вписаться Европа.  Ведь она 
же настолько далека, мистическая и непонятная, что очень под-
ходит как плохой пример. И поэтому каждый, кто ругает Европу, 

«Попыткам начать трансграничные перевозки в сотрудничестве 
с другими частными перевозчиками соседних балтийских стран 
мешают разными способами с целью сохранить зависимость 
от услуг давно созданного государственного предприятия», — 
говорит руководитель АО Baltijas Ekspresis Марис Бремзе после 
встречи балтийских частных ж/д перевозчиков, на которой обсуж-
дались препятствия, мешающие свободному движению грузопо-
тока между странами Балтии.

Частные ж/д перевозчики Балтии хотят 
свободной конкуренции на рынке

В преддверии встречи с предста-
вителями Еврокомиссии, в Риге 
состоялась встреча частных 
железнодорожных перевозчиков 
из трех стран Балтии. На встре-

че обсуждались препятствия, которые меша-
ют свободному движению грузопотока между 
странами Балтии.

Уже более десяти лет в суверенные право-
вые акты балтийских стран переносится еди-
ное законодательство Евросоюза в железно-
дорожной сфере, однако разная интерпре-
тация этих норм в каждой из стран до сих 
пор мешает развитию деятельности частных 
перевозчиков, отмечает Марис Бремзе.

«Частные ж/д перевозчики вынуждены в 
безоговорочном порядке соблюдать условия 
и правила, которые диктует доминирующий 
участник рынка. Борьба с этим затянулась 
на годы. Были обращения в компетентные 
госучреждения и суд, чтобы они рассмотре-
ли эти условия», — говорит он.

После встречи предприниматели всех 
трёх балтийских стран выразили мнение: 
«В то же самое время мы осознаём, что все 
попытки по созданию действительно едино-
го европейского железнодорожного рынка 
посредством внедрения европейских прин-
ципов равного доступа и в странах Балтии 

являются шагом 
на пути к достиже-
нию цели –  повы-
сив эффективность 
железнодорожно -
го транспорта, при-
влечь больше гру-
зов из сектора авто-
мобильных перевозок в железнодорожные 
перевозки».  

Конечной целью регулирования железно-
дорожной отрасли ЕС является создание 
единого европейского железнодорожного 
пространства. Это означает, что, открыв по 
возможности более широко рынок желез-
нодорожных перевозок стран-участниц для 
свободной конкуренции, будет улучшена 
эффективность трансграничных грузопе-
ревозок.  К сожалению, на практике рав-
ные условия доступа к железнодорожной 
инфраструктуре, прозрачность услуг, а также 
степень либерализации рынка в каждой из 
стран Балтии различны, в результате чего 
требования полностью либерализованного 
железнодорожного рынка не выполняются, 
отметил предприниматель.  

Он подчеркнул, что «барьеры на пути рав-
ного доступа к услугам наиболее заметны 
именно в трансграничных грузовых пере-

возках”. “Такой равный и недискриминаци-
онный доступ к услугам, который необходим 
для обеспечения международных перевозок, 
ограничивается путём договорённости заин-
тересованных сторон, в результате чего госу-
дарственному перевозчику обеспечиваются 
эксклюзивные права. Фактически, работаю-
щие в странах Балтии частные перевозчики 
вынуждены работать на своих внутренних 
рынках в пределах территориальных границ 
своей страны».  

«Введение свободной и равной доступно-
сти услуг улучшит конкурентоспособность 
железнодорожного транспорта и региональ-
ную конкурентоспособность. Если рынок ж/д 
перевозок будет открыт для свободной кон-
куренции, как того требует законодатель-
ство ЕС, то выиграет от этого общество, а 
поскольку это еще и экологичный транспорт, 
то и окружающая среда», — уверен руково-
дитель Baltijas Ekspresis. 
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Говоря о горячей теме последней недели – оценке соот-
ветствия генерального прокурора Эрика Калнмейерса зани-
маемой должности, – Левитс признался, что согласил-
ся встретиться с министром юстиции Янисом Бордансом 
(Новая консервативная партия), однако, это, скорее всего, 
произойдет после инаугурации президента. Он подчер-
кнул, что не видел сообщения Министерства юстиции о 
Калнмейерсе, поэтому не может подробнее прокомменти-
ровать данный вопрос.

Левитс также указал, что в стране уже существует право-
вой механизм оценки деятельности генерального прокурора. 
Комментируя борьбу с коррупцией, Левитс отметил, что лицо 
может быть признано виновным лишь после обвинительно-
го приговора, однако в тех случаях, когда возникает серьез-
ная тень сомнений, этика потребовала бы уйти из публичной 
среды. Сейчас данная этическая планка не слишком высока 
– ее следовало бы поднять, считает Левитс.

ЗАКОНОДАТЕЛЬСТВО
Левитс не прокомментировал вопрос о том, с какими зако-

нодательными предложениями он планирует выступить, 
отметив, что сообщит об этом во время инаугурации. При 
этом он подчеркнул, что президент не имеет законодатель-
ной инициативы, а об изменениях законов необходимо дис-
кутировать с партиями.

Новоизбранный президент также подчеркнул, что в латыш-
скую нацию входят и соотечественники, проживающие за 
границей. Поскольку теперь появился закон «О диаспоре», 

Новым президентом Латвии стал Эгилс Левитс
важно устранить преграды, чтобы эти люди могли вернуть-
ся в Латвию.

Определенное число латышей всегда будет оставаться 
за границей, но необходимо облегчить им путь обратно в 
Латвию и улучшить внутреннюю миграцию. В качестве при-
мера Левитс упомянул, что, например, переезд из Латгалии 
в Ригу не проще переезда в Бирмингем.

Левитс пояснил, что не поддерживает инициативу о народ-
ном избрании президента. По его мнению, глава государства, 
избранный парламентом, может объективнее увидеть недо-
статки законодательства и устранить их.

Свое избрание Левитс считает демократическим. Открытое 
голосование сократило возможность сговора или ситуации, 
когда депутаты говорят одно, а делают другое.

НОВАЯ ЖИЗНЬ ПРЕЗИДЕНТА
Журналисты отметили, что свою речь после избрания он 

зачитывал с листа, на что глава государства ответил, что 
подготовил речь заранее, но, если бы его не избрали, он 
обратился бы к людям спонтанно.

Приняв приглашение радиостанции Baltcom, Левитс отме-
тил, что немного владеет русским языком, но в Латвии будет 
говорить на государственном языке.

Левитс также подтвердил, что готов перебраться в 
Юрмальскую резиденцию, если это предусмотрено законом. 
Его супруга, работающая за границей гинекологом, постепен-
но закончит работу и переедет в Латвию, где сможет продол-
жить деятельность в своей отрасли.

Левитс сообщил, что его советникам по вопросам комму-
никации согласилась стать Айва Розенберга, которая рабо-

тала с Вайрой Вике-Фрейбергой. Говоря об остальных работ-
никах канцелярии, президент признал, что идеи есть, но еще 
не со всеми потенциальными претендентами удалось их 
обсудить. 

BNN

Было подсчитано, что на маршруте 
Вентспилс – Мынту, по оптимистическим 
прогнозам, в первые годы нужны будут 
дотации, которые могут превысить 100 
000 евро в год, однако в течение восьми 
лет сообщение стало бы самодостаточ-
ным. В случае пессимистического сцена-
рия этому маршруту были бы необходи-
мы 300 000 евро в год, было указано в 
исследовании. 

Будет ли в этом проекте участвовать 
финансово и вентспилсская сторона, в 
прошлом году не сообщалось, неизвестно 
и сейчас. Однако в прошлом году из нео-
фициальной информации стало известно 
– вентспилскую сторону проект интересу-
ет, но вложения для его реализации огра-
ничатся только   возможностями исполь-
зования инфраструктуры. 

Паромная линия Вентспилс – Мынту 
курсировала в период с 2005 по 2008 год, 
однако наступил глобальный экономиче-
ский кризис, и линия была закрыта. За это 
время на пароме «Scania» этой линией 
воспользовались почти 60 тысяч пасса-
жиров. 

Возрождается идея 
восстановления 
паромного сообщения 
между Сааремаа  
и Вентспилсом
 Окончание. Начало на 1 стр.

Приватизация железной дороги:  
кому и почему выгодна эта страшилка? 
После того как министр сообщения Талис Линкайтс выразил недоверие председателю правления ГАО «Латвияс Дзелзцельш» 
Эдвинсу Берзиньшу и двум членам правления, Берзиньш сказал: «Эти заявления направлены на подготовку целенаправленной при-
ватизации «ЛДз». Однако шеф «ЛДз» не может не знать, что законодательство ЛР запрещает приватизацию стратегически важных для 
государства предприятий, и вопросы подобного рода – исключительно в компетенции Сейма. Кому было выгодно вводить в заблу-
ждение общественность? Если подробнее изучить вопрос, то становится понятно, что у этих заявлений «ноги растут» из Вентспилса. 

Б езусловно, железнодорожная 
инфраструктура имеет чрезвычай-
но важное значение для народ-
ного хозяйства страны и латвий-
ской транзитной отрасли, а поли-

тика «ЛДз» относительно тарифов на грузо-
перевозки и других вопросов может способ-
ствовать как развитию, так и упадку отрасли. 
Поэтому сказанное министром сообщения об 
искажении со стороны «ЛДз» конкуренции в 
сфере грузоперевозок, когда преимущество 
имеет дочернее предприятие «ЛДз Карго», о 
подозрительных тратах на рекламу и марке-
тинг, исчисляемых миллионами, а также о бес-
хозяйственной деятельности данного госпред-
приятия являются очень серьезным сигналом, 
который требует немедленной оценки. Однако 
совет «ЛДз» не спешит – решение об уволь-
нении членов правления будет принято только 
после результатов нового аудита. 

ДЕНЬГИ ТЕКЛИ В НАПРАВЛЕНИИ 
ИНТЕРЕСОВ СЗК И ЛЕМБЕРГСА 

В то же время уже не раз публично про-
звучало, что непрозрачность договоров о 
дарении и рекламе «ЛДз» вызывает подо-
зрения, что денежные реки пожертвований 
и рекламы текут в направлении политиче-
ских ветров. Поскольку в последние годы 
«ветры», господствовавшие в Министерстве 
сообщения, дули в направлении интере-
сов Айвара Лембергса, поддержка вент-
спилсских спортивных клубов со стороны 
«ЛДз» и его дочерних компаний стала обыч-
ной практикой. Годами это государствен-
ное предприятие сотни тысяч евро платило 
баскетбольному клубу «Вентспилс», в совете 
которого был руководитель партии «Латвии 
и Вентспилсу» Айварс Лембергс, щедрое 
пожертвование получил и Добельский мото-
клуб, в котором тренировался сын министра 
сообщения Улдиса Аугулиса. Вполне веро-
ятно, что эти вскрывшиеся факты являются 
лишь вершиной айсберга. 

«НАНОСТЕНА» И АРЕНДА ВАГОНОВ 
Недавно стало известно, что шесть лет 

назад «ЛДз» без конкурса договорилось с 
частной фирмой «Composite Constructions» 
о строительстве противошумовой защитной 
стены на станции «Шкиротава». Фирме было 
перечислено полмиллиона евро в качестве 
аванса, затем она перечислила деньги двум 

другим фирмам, которые зарегистрированы 
в Гонконге и деятельность которых связа-
на с нанотехнологиями, и… все. Стены нет, 
денег нет, а европейское софинансирование 
«ЛДз» пришлось вернуть. Несмотря на то что 
решение было принято в период работы на 
посту Угиса Магониса, трудно поверить, что 
Эдвинс Берзиньш, который тогда являлся 
членом правления «ЛДз», ничего об этом не 
знал. Более чем странно, что государствен-
ному (!) предприятию потребовалось четы-
ре года, чтобы после объявления о непла-
тежеспособности «Composite Constructions» 
начать интересоваться возможностями вер-
нуть деньги. Однако за это время счета 
были опустошены, а куда через гонконгские 
фирмы ушло полмиллиона, неизвестно. К 
тому же, оказалось, что сырье, находивше-
еся на складах предприятия, было закупле-
но в десять раз дороже его реальной сто-
имости. В свою очередь, на вопрос, поче-
му «ЛДз» начало так поздно интересовать-
ся возможностями вернуть деньги, возмож-
но, наиболее точный ответ дает админи-
стратор неплатежеспособности «Composite 
Constructions». А именно, «ЛДз» сейчас 
борется за статус кредитора только для того, 
чтобы не наступила ответственность соот-
ветствующих должностных лиц. Появилась 
информация, что в «ЛДз» были осуществле-
ны коррупционные действия с арендой при-
надлежащих «ЛДз Карго» железнодорожных 
вагонов, в ходе которой, возможно, имело 
место мошенничество с финансами. 

Утверждение Эдвинса Берзиньша о том, 
что инициированный внутри предприятия 
аудит продемонстрировал, что его деятель-
ность соответствует нормативам, на этом 
фоне выглядит неубедительным, в свою 
очередь, отчаянная попытка шефа «ЛДз» 
«перевести стрелки» на страшилку о «тай-
ной приватизации» не удивляет. 

ПОЧЕМУ АКТИВИЗИРОВАНА  
СТРАШИЛКА О ПРИВАТИЗАЦИИ? 

Стремление отвлечь внимание, возмож-
но, является одной из причин того, что упо-
минается «тайная приватизация», вторая – 
попытка воздействовать на людей и устро-
ить бурю на политическом уровне. Не зря 
ведь вопрос «приватизации железной доро-
ги» не раз стоял на повестке дня у Айвара 
Лембергса. 

К слову, то, что оба господина дуют в одну 
дудку, не вызывает удивления: Берзиньша 
и Лембергса связывает деятельность, кото-
рую когда-то они вели в «Latvijas kuģniecībа». 
Сегодня более 90% «LK» принадлежит кон-
церну «Vitol», однако долгие годы в «LK» 
существовали распри между акционерами, 
когда за влияние боролись так называе-
мый «лагерь Лембергса» и его оппонен-
ты. Когда руководство Министерством сооб-
щения оказалось в руках Союза зеленых 
и крестьян, Улдис Аугулис, который тогда 
был министром сообщения, взялся почти 
во всех подотчетных Министерству сооб-
щения госпредприятиях продвигать людей, 
приближенных к «зеленым крестьянам» и 
Айвару Лембергсу. Эдвинс Берзиньш, быв-
ший член правления «LK» и руководитель 
Юридического департамента, в должно-
сти шефа «ЛДз» якобы оказался имен-
но с благословения Лембергса. Правда, 
оба господина отрицают это. Как бы то ни 
было, кажется, что прежняя высокая долж-
ность в «LK» Берзиньшу «аукнулась» – как 
пишет Pietiek.com, апелляционное поста-
новление Лондонского суда свидетельству-
ет: Берзиньш через «Latvijas kuģniecībа» 
мошенническим путем получил пять мил-
лионов долларов от предприятия «Latmar». 
В свою очередь, Юрмальский суд присудил 
Берзиньшу оплатить «Latmar» расходы на 
судопроизводство за рубежом в размере 
145 000 фунтов. 

Однако вернемся к высказываниям 
Берзиньша о вроде бы ожидаемой тайной 
приватизации «ЛДз». Здесь уместно напом-
нить, что такие страшилки далеко не новость 
– незадолго до утверждения правительства 
Кришьяниса Кариньша Айварс Лембергс в 
интервью радио «Baltkom» заявил, что глав-
ными интересами «НКП» является прива-
тизация стратегической инфраструктуры 
крупных латвийских портов, «Латвэнерго», 
«Латвияс валстс межи» и «ЛДз». Между про-
чим, подобные высказывания он делал и в 
2010 году во время работы правительства 
Валдиса Домбровскиса, только тогда упре-
ки были направлены в адрес Домбровскиса. 
Для чего это нужно? Такие заявления сами 
по себе достаточно скандальны, чтобы 
отвлечь внимание от очень неприятных и 
опасных для соответствующих лиц корруп-
ционных дел. 

ЧИТАЙТЕ ЗАКОН, ГОСПОДА! 
Статья 17-я закона об окончании прива-

тизации государственной и муниципальной 
собственности и срока использования прива-
тизационных сертификатов гласит, что такие 
предприятия, как ГАО «Латвэнерго», ГАО 
«Латвияс пастс», ГАО «Международный аэро-
порт „Рига”», ГАО «Латвияс Дзелзцельш», ГАО 
«Латвияс гайса сатиксме» и ГАО «Латвияс 
валстс межи» и акции этих предприятий 
нельзя приватизировать или отчуждать. 
Председатель правления Агентства прива-
тизации Владимир Логинов в интервью BNN 
отметил, что «если бы кто-то действительно 
хотел продать акции «ЛДз», необходимы были 
бы изменения в законе, дискуссия в Сейме 
– вероятно, три чтения, учитывая, насколь-
ко это сенситивный вопрос. Я действительно 
хочу видеть, как такую публичную дискуссию 
Сейм может провести в обстановке абсолют-
ной секретности, если публично транслируют-
ся все заседания Сейма». 
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Принести себя в 
дар самым слабым

«Я до сих 
п о р 
помню, 
о чем 
э т о т 

мультфильм: сентименталь-
ный и сильный лев с удо-
вольствием объявляет себя 
защитником зайца, которо-
го обижают другие звери и 
который честнее и смелее 
многих других», – улыбается 
Рута, которая хотела быть 
похожей на этого доброго 
героя уже тогда, когда еще 
не знала, что сама родилась 
под знаком Льва и унасле-
довала от предков характер 
борца. 

Еще Рута вспомина-
ет, что у детского сада в 
Ливаны, в который она 
ходила маленькой девоч-
кой, был общий забор с 
местной хлебопекарней.  

«Когда буханки вынима-
ли из печи, вся территория 
детского сада наполнялась 
запахом свежего хлеба. Мы 
не были голодными, но этот 
чудесный аромат свежего 
хлеба мы всегда ждали. И 
частенько чья-то рука через 

забор протягивала нам 
почти горячий, мягкий, как 
пух, хлебушек. Мы дели-
ли буханку на всех, и было 
так хорошо, как с мамой 
дома…»  

                                    
НАСЛАЖДАТЬСЯ  
НЕИЗВЕДАННЫМ 
ЧУДОМ, КОТОРОЕ  
ДАРИТ ХЛЕБ 

По словам Руты, эти 
воспоминания, так береж-
но хранимые, побудили 
ее вместе с единомыш-
ленниками при поддержке 
Европы создать в прошлом 
году в Вентспилсе первую 
и пока единственную в 
Латвии «Творческую лабо-
раторию хлеба» – «Radošā 
maizes laboratorija» (сокра-
щенно по первым слогам 
– «Ramala»), которая была 
задумана как место для 
особой «терапии хлебом». 
Но суть основанного ими 
социального предприятия 
можно передать и проще: 
там клиенты «Паспарне» и 
вентспилсского центра под-

П ротив Левитса получено 32 голоса. За Юриса 
Янсонса проголосовали восемь депутатов, 
против — 85 депутатов. За Дидзиса Шмитса 
проголосовали 24 депутата, против — 69. Из 
95 полученных бюллетеней два признаны 

недействительными.
В 1982 году Левитс окончил юридический факультет 

Гамбургского университета, а в 1985 году — факультет обще-
ственных науки и философии Гамбургского университета.

Левитс работал послом Латвии в Германии, Швейцарии, 
Австрии и Венгрии. Также он был депутатом 5-го Сейма и 
побывал в должности министра юстиции. Позднее Левитс 
был избран членом Европейского суда по защите прав чело-
века от Латвии, а затем стал судьей Суда ЕС.

Левитс является соавтором Декларации о независимости 

от 4 мая 1991 года, а также он работал над разработкой про-
екта преамбулы Конституции Латвии.

ЛЕВИТС ПРИЗВАЛ ПОДНЯТЬ ПЛАНКУ ЭТИКИ В СЛУ-
ЧАЯХ, ГДЕ ЕСТЬ ПОДОЗРЕНИЕ О КОРРУПЦИИ

Через полчаса после избрания президентом Латвии судья 
Суда Европейского союза Эгилс Левитс встретился с журна-
листами и ответил вопросы, связанные с политикой, зако-
нодательством и дальнейшей жизнью первого лица Латвии.

О СОБЫТИЯХ В ПОЛИТИКЕ
Журналисты попросили Левитса прокомментировать 

результаты выборов в Европейский парламент, а также то, 
что многие лидеры выборов в 13-й Сейм показали слабые 
результаты. По мнению новоизбранного главы государства,  Окончание на 3 стр.

Возрождается идея 
восстановления паромного 
сообщения между 
Сааремаа и Вентспилсом

«Кесарю кесарево», или 
Как принимают решения  
в Вентспилсской думе 

На первых открытых выборах президента Латвии новым президентом страны избран  
выдвинутый коалицией кандидат, судья Европейского союза Эгилс Левитс, поддержку  
которому выразил 61 депутат Сейма.

М ожно было 
бы сказать: 
ну что в этом 
особенного? 
В конце кон-

цов, ни для кого не секрет, 
что Вентспилс уже с 1988 
года полностью под контро-
лем господина Лембергса. 
Однако демократия пред-
полагает, что мандат депу-
татам выдают избирате-
ли, и они имеют право ожи-
дать (это установлено зако-
ном), чтобы их избранники 
имели возможность пред-
ставлять интересы своих 
избирателей. К сожалению, 
в Вентспилсской город-
ской думе у оппозиции нет 
возможности участвовать 
в принятии многих важ-
ных решений. Как на засе-
дании суда отметил Айвис 
Ландманис, «большинство 
в Вентспилсской городской 
думе, представляющее пар-
тию «Латвии и Вентспилсу», 
вместе с администрацией 
Вентспилсской городской 
думы самовольно передало 
мандаты, в результате выбо-
ров присвоенные депутатам 
Вентспилсской городской 
думы, комиссиям и сове-
там, которые были сфор-
мированы и представлены 
тем же большинством, одно-
временно исключив како-

е-либо участие оппозицион-
ных депутатов в работе этих 
институций». 

Действительно, все члены 
Комиссии по экономике и 
бюджету – члены партии 
«Латвии и Вентспилсу»; 13 из 
15 членов Комиссии по раз-
витию города – члены пар-
тии «Латвии и Вентспилсу»; 
5 из 6 членов Совета по 
маркетингу – члены партии 
«Латвии и Вентспилсу». 

И вновь можно было бы 
спросить: что тут такого? 
Как-никак уже из «Времен 
землемеров» известно, что 
«у выборных власть в руках, 
как рассудят, так и будет». 
Однако решения упомяну-
тых «выборных» касают-
ся абсолютно всех вент-
спилчан, включая тех, кто 
не голосовал за «Латвии и 
Вентспилсу» и не в востор-
ге от политики, реализуемой 
господином Лембергсом. Не 
позволяя оппозиции прини-
мать участие в рассмотре-
нии этих решений, подаче 
и принятии предложений, 
думское большинство пол-
ностью игнорирует права 
четвертой части избирате-
лей на то, чтобы их инте-
ресы были представлены в 
Вентспилсской думе. 

В июне будет объявлен конкурс на обеспечение паром-
ного сообщения между эстонским островом Сааремаа и 
Вентспилсом. Об этом газете Saarte Haal сказала заме-
ститель старейшины уезда Сааремаа Марили Ниитс.

«К огда по 
результа-
там госу-
дарствен-
ного кон-

курса станет известен опе-
ратор и конкретные усло-
вия, осенью мы перейдем 
к следующему вопросу о 
более конкретных финансо-
вых обязательствах и пода-
дим просьбу на собрании 
уезда Сааремаа», — сказа-
ла Ниитс.

27 мая, в Курессааре 
заместитель председателя 
Вентспилсской думы Янис 
Витолиньш и управляющий 
Вентспилсским свободным 
портом Имантс Сармулис 
встречались с представите-
лями уезда, чтобы обсудить 
условия конкурса, пишет 
газета.

По словам Ниитс, в бли-
жайшее время планирует-
ся подписать соглашение 
о сотрудничестве. В доку-
менте будет подтвержде-
но желание открыть паром-
ное сообщение между 
Вентспилсом и портом 
Мынту (о. Сааремаа) уже 
следующим летом.

В прошлом году газета 
острова Сааремаа «Saarte 
Haal» сообщила, что под-
готовительные работы по 
открытию паромной линии 
между городком Курессааре 
Мынту и портом города 
Вентспилса незапланиро-
ванно основательно затяну-
лись.  Уже в начале про-
шлого года речь шла о том, 

что, возможно, летом 2018 
года паром всё же сможет 
начать курсировать, однако 
позднее было обещано, что 
это произойдёт летом этого 
года. Вентспилсская сторо-
на также выражала наде-
жду, что эстонцам удаст-
ся осуществить этот замы-
сел. Однако затем оказа-
лось, что эстонской сторо-
не одной реализовать этот 
проект слишком тяжело, и 
надежды открыть паромное 
сообщение уже летом 2019 
года не сбылись. В тот раз 
руководитель самоуправ-
ления Сааремаа Мадис 
Каллас пообещал продол-
жить работать над реше-
нием всех вопросов, чтобы 
паром мог начать курсиро-
вать в 2020 году.   

Паромное сообщение 
нужно, но нерентабельно. 
К такому мнению год назад 
пришла эстонская компа-
ния «Arenguruum», кото-
рая по заказу ассоциации 
бизнеса и негосударствен-
ных организаций «Saarte 
Koostookogu» произве-
ла исследование проекта.  
Компания сделала вывод, 
что такое паромное сообще-
ние между двумя странами 
определенно будет выгодно 
в социально-экономическом 
плане, однако, скорее всего, 
финансово будет малорен-
табельно, так как происхо-
дило бы только на коммер-
ческой основе.  
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выборы в Европейский парламент и в Сейм нельзя сравни-
вать. Также и выбор еврокомисса-
ра — задача правительства.
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Железной дороге  
необходима  
конкуренция

Прочь из  
города … и  
на природу!

Местному «Сиднейскому 
оперному театру» грозят 
неприятности

Что скрывается  
под «страшилкой  
о приватизации»?

При рассмотрении в Административном районном суде 
заявления оппозиционных депутатов о соответствии 
установленным в правовых нормах принципам процес-
са создания комиссий и советов в Вентспилсской город-
ской думе, открылась интересная картина – в созданных 
самоуправлением комиссиях и советах первую скрипку 
играют члены партии «Латвии и Вентспилсу», а не поли-
тически нейтральные представители жителей города, 
как уже не единожды было сказано. К тому же, принятие 
решений по важным для каждого вентспилчанина вопро-
сам происходит в узком кругу, в который не принадлежа-
щие к правящей элите депутаты со своими предложени-
ями или возражениями доступа не имеют. 
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Новым президентом Латвии стал Эгилс Левитс

Мультсериал про кота 
Тома и мышь Джерри, 
в котором имеет 
место насилие, у нас в 
Латвии был популя-
рен, по крайней мере, 
у представителей 
одного поколения. А 
директор вентспилс-
ского кризисного 
центра для взрослых и детей «Паспарне» Рута 
Шенкевица с большим удовольствием вспоминает 
анимационный фильм русского режиссера В. Злот-
никова «Подарок для самого слабого», который 
она, будучи еще дошкольницей, очень любила и 
часто смотрела. Ценности, которые выражены в 
этом мультфильме, ей гораздо ближе.   
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